
www.krasnepole.ostrava.cz                       www.krasnepole.tv                               prosinec 2012 / 4

KRASNIČAN
Zpravodaj

Výstavba mateřské školky je v plném proudu, 
občané mohou denně sledovat postup
Budova staré školní jídel-

ny zmizela ze světa během 
dvou dnů. Na jejím místě dnes 
progresivně roste objekt mateř-
ské školky. Areál základní školy 
tak dostane diametrálně jinou 
podobu exteriéru než doposud. 
O souvislostech výběru dodava-
tele a dalších okolnostech jsme 
hovořili s Pavlem Šuttou, který 
na stavbě zastupuje zájmy in-
vestora jako technický dozor. 

1/Můžete přiblížit systém 
a způsob výběru dodavatele 
nově budované školky (jak bylo 
vypsáno výběrové řízení a kdo 
či jak byl osloven)?

Nejprve musím připomenout, že 
od 1. dubna letošního roku platí nový 
zákon, upravující podmínky výběro-
pokračování na str. 2

Vizualizace: PROJEKTSTUDIO, Ing. Arch . David Kotek

Pozvánka na tradiční silvestrovské setkání 
Rada městského obvodu Vás srdečně zve na tradiční 

zakončení roku a oslavu Silvestra 2012. 
Akce začíná jako každoročně v 1500 hod., tradiční občerstvení 

zajištěno!!!

Ohňostroj bude odpálen jako vždy - v 16,30!!!

Přijďte se rozloučit s odcházejícím rokem 2012 
ve společnosti ostatních spoluobčanů!!!

PF 2013

Vážení občané,
opět tady máme konec roku, a tak mi dovolte, abych Vám jménem svým a také jménem rady, zastupitelstva a úřadu 
městského obvodu Krásné Pole popřál příjemné prožití nastávajících svátků vánočních, mnoho příjemných prožitků 
v kruhu rodiny, přátel a milých lidí. Zvláště  dětem přeji, aby našly pod stromečkem nejen kopu dárků, ale aby po-
cítili i tu pravou atmosféru Vánoc.
Věřím, že se v hojném počtu sejdeme při tradičním rozloučení se starým rokem na Silvestra před radnicí, kde Vás 
všechny srdečně zvu. A již nyní mi dovolte popřát Vám vše nejlepší, hodně úspěchů, zdraví a štěstí v novém roce 2013.
              Tomáš Výtisk, starosta Krásného Pole

Upozornění V pondělí 31. 12. 2012 bude Úřad městského obvodu Krásné Pole pro veřejnost uzavřen. 
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vých řízení. Podmínky, stanovené zákonem, jsou natolik složité a kompli-
kované, že si Rada městského obvodu pro výběr dodavatele stavby vybra-
la specializovanou firmu – administrací výběrového řízení byla pověřena 
firma PV FIN s. r .o.  Ta připravila podmínky pro výběrové řízení na ve-
řejnou zakázku „Mateřská škola v Krásném Poli“ a zajistila její zveřejně-
ní na takzvané centrální adrese. V souladu se zákonem se tedy u tohoto 
otevřeného podlimitního řízení žádné přímé oslovování firem nekonalo. 

2) Jaký tedy byl zájem firem, když se jich nakonec přihlásilo 
šest.  Co vše je nutné zájemcům předložit?

Zájem o tuto zakázku byl poměrně velký – informace o projektu si vy-
žádalo asi 15 firem, ale vzhledem k velmi přísným podmínkám, zejména 
finančním, podalo nakonec cenovou nabídku zmíněných šest firem. Každá 
firma, která se přihlásila do této soutěže, obdržela „Dokumentaci pro vý-
běr dodavatele“, zpravidla na CD, a podmínky pro výběr. Těch je hodně, 
proto jen ve zkratce:

- výpis z trestního rejstříku jak právnické, tak fyzické osoby o bezúhonnosti
- že se neúčastní nekalé soutěže a podplácení
- že proti jeho majetku neprobíhá insolventní řízení
- že firma není v likvidaci
a řada podmínek dalších. Hodnotí se také finanční způsobilost, zároveň 

i referenční stavby a každá firma musela předložit potvrzení o bankovní 
záruce. Zájem řady firem vyplývá mimo jiné i z toho, že větších staveb-
ních zakázek je v současnosti v republice podstatně méně než v letech 
předchozích. Pokles stavební výroby je meziročně hodně velký. 

3) Zájemci podávají zkrácenou nebo detailní  nabídku ?
Vzhledem k rozsahu zakázky musely být nabídky zpracované detailně.
4/ Zvítězilo Pozemní stavitelství Zlín, skutečně rozhodovala 

jen výše cenové nabídky? Jak postupovala výběrová komise, 
jíž jste byl členem?

Ve výběrovém řízení byla posuzována tři kritéria – kromě ceny díla to 
byla délka stavby a doba záruky. V souladu se zákonem bylo provedeno 
bodové hodnocení jednotlivých kritérií, kterým byla přiřazena určitá pro-
centuální váha (75 % - cena, 15 % - délka výstavby, 10 % - délka záruky). 
Poté byly sečteny body jednotlivých kritérií a podle celkové výše bodů bylo 
vytvořeno pořadí jednotlivých firem. To je běžná technika výběrových ří-
zení, které rutinně provedla z předložených nabídek firma PV FIN. Úkolem 
výběrové komise bylo pak zkontrolovat, zda je propočet proveden správně, 
posoudit, zda je pořadí v pořádku a navrhnout Radě MOb vítěze soutěže. 
Nejlepšího bodového ohodnocení dosáhla firma PST Zlín. Proto komise na-
vrhla Radě jako vítěze tuto firmu a Rada ji schválila jako dodavatele.

5) Zajímali jste se při výběru blíže i o technologie a techniku, 
kterou budou používat, případně zjišťovali jste si informace 
o vítězné firmě?

Technologie výstavby je dána projektem a v něm navrhnutým materi-
álem. Informace o firmě PST Zlín jsme zjišťovali na internetu a dotazy 
u různých investorů, pro které v minulosti pracovala.

6) A ověřovali jste u dodavatele i jeho reference, například 
zda podobné školky už stavěl?

Ano, reference byly vyžadovány už v podmínkách výběrového řízení. 
Jinak firma PST Zlín v poslední době koupila ostravskou firmu VS Invest 
(bývalé Vítkovické stavby), takže to není dodavatel z daleka, který by 
neměl referenční stavby v Ostravě nebo blízkém okolí. 

7) Od vypsání výběrového řízení a předložení jejich nabídek uply-
nul v srpnu jen týden. To komisi stačilo k podrobnému posouzení?

To není tak úplně přesné. Od vypsání výběrového řízení do podání na-
bídek uběhlo zákonem stanovených 30 dní. Po veřejném otevření obálek 
s nabídkami, kterého se zúčastnily všechny přihlášené firmy, měli členové 
komise týden na to, aby se s nabídkami seznámili. Na vlastní zasedání 
výběrové komise, které proběhlo v půli srpna, byla již firmou PV FIN 
připravena tabulka, která obsahovala bodové hodnocení a pořadí jednot-
livých firem. 

8) Rozhodnutí pětičlenné komise bylo jednoznačné nebo 
byly názory různé?

Rozhodnutí bylo jednomyslné, jednoznačné a nepochybné. Nabídka 
PST Zlín byla nejkvalitnější.

9) Přípravné práce (oplocení, buňky….) začala subdodava-
telská firma VS Invest počátkem října. Bourací práce zahájil 
další subdodavatel (Talpa RPF) 10. 10. v 10 hodin – je v tomto 
postupu nějaká symbolika?

Myslím, že ne……., nebo že by? Možná to předznamenává, že stavba 
bude ukončena v předstihu už 13. 3. 2013 ve 13 hodin a 13 minut ???

10) Teď vážně. V pondělí 15. října byly bourací práce dokon-
čeny. Můžete alespoň zčásti přiblížit harmonogram výstavby 
– hrubá stavba, vnitřní práce, venkovní úpravy ?  

Velice dobrá otázka, platný harmonogram zpracoval zhotovitel (PST 
Zlín) a má tyto milníky:

Demolice školní jídelny -16. 10. 2012, byla dodržena. Následovaly zem-
ní práce a betonování základové spáry, které se kvůli dešťům maličko pro-
táhly, terén byl skutečně hodně bahnitý. Firma základy odbednila 13. 11. 
a počítá s tím, že do konce listopadu vyzdí obvodové a nosné zdi. Hrubá 
stavba by měla být pod střechou do 18. prosince 2012. Budou následovat 
instalace sítí, vnitřní práce včetně maleb a v závěru května příštího roku by 
měly být práce hotovy.

11)  Jsou sankce za nedodržení termínu?
Ty jsou uvedeny ve smlouvě se zhotovitelem a například za nesplně-

ní termínu předání stavby je sankce 20.000,- Kč za každý den prodlení. 
Smlouva však pamatuje i na situace „vis major“ – třeba kdyby byly velké 
mrazy nebo přívaly sněhu a bylo třeba přerušit práce na určitou dobu. Ter-
mín dohotovení se posouvá o stejně dlouhou dobu, po kterou byly práce 
přerušeny.

Každé pondělí v 11 hod. je KONTROLNÍ  DEN, 
místo - ZŠ Krásné Pole.
Co kdo dělá nebo bude dělat:
- demolice  a výkopové práce prováděla firma Talpa
- bednění a železářské práce VS Invest, stejně tak i hrubou stavbu
- řemesla a instalace příslušenství PST Zlín

Dosavadní průběh výstavby naznačuje, že výběr dodavatele se patrně 
podařil. Práce běží v daných lhůtách s plným nasazením. Například vý-
kopy pro základy stavby proběhly počátkem října za poměrně slunečných 
dnů, ale následné deště dávaly vcelku zabrat obedňovačům a železářům, 
kteří se díky dešti doslova brodili v bahně. Podobně ve vysokém tempu 
probíhala i hrubá stavba se střechou. Dosavadní vývoj prací zatím dává 
jistotu, že ukončení prací koncem května příštího roku bude s velkou 
pravděpodobností splněno. 

            Otázky kladl Jaromír Složil

Anketa společenské 
odpovědnosti ČR

Čipování psů

Náš městský obvod byl navržen k přihlášení do 3. ročníku Ankety 
společenské odpovědnosti. Anketa si klade za cíl přispět k změně 

společnosti směrem ke společnosti hodnot, morálky, slušnosti…. Více 
o anketě se můžete dočíst na www.anketaso.com . Na základě usnesení 
Rady se MOb Krásné Pole do ankety skutečně přihlásil – nyní nám 
mohou občané, kteří si myslí, že náš městský obvod zastává tyto hod-
noty, dát svůj hlas. Hlasuje se prostřednictvím internetu nebo pomocí 
hlasovacích lístků.

 Hlasování bude ukončeno 31. 12. 2012.
                       (redakce)

Od 01.01.2013 vstoupí v platnost nová Obecně závazná vyhláška č. 9/2012 
(dále jen „OZV“), týkající se povinnosti nechat psa trvale označit čipem. 

Chovatel, který již má psa řádně přihlášeného na ÚMOb Krásné Pole, tzn. před 
účinností vyhlášky (tj. do 31.12.2012), je povinen nechat psa označit čipem nej-
později do 31. 12. 2013 a tuto skutečnost nahlásit na ÚMOb Krásné Pole do 30 
dnů ode dne označení psa. Jestliže chovatel označí čipem svého psa před účin-
ností této vyhlášky (tj. do 31.12.2012) musí tuto skutečnost nahlásit na ÚMOb 
Krásné Pole nejpozději do 31.03.2013. V případě, že si chovatel pořídí nového 
psa, je povinen nechat svého psa označit čipem nejpozději do 30 dnů ode dne, 
v němž pes dovršil věku 3 měsíců a tuto skutečnost nahlásit na ÚMOb Krásné 
Pole ve lhůtě do 30 dnů ode dne, kdy byl pes označen čipem. Trvalé označování 
psů se provádí na náklady chovatelů psů. Při porušení výše uvedených povin-
ností, lze tuto skutečnost postihovat jako přestupek nebo jako správní delikt. 
              Ing. Petra Doležalová, Úřad MOb Krásné Pole



Přinášíme vám první část třídílného fotoseriálu o tom, jak pokračuje stavba nové mateřské školky. Cílem je ukázat čtenářům Krasničanu 
rostoucí stavbu, jak byla zachycena pomocí momentek v průběhu jednotlivých prací. Věříme, že i vy si rádi připomenete, jak nám stavba 

rostla před očima.
                            (redakce)
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Jak nám roste školka…..

Poslední dny staré školní jídelny – bude ji patřit nezapomenutelná vzpomínka všech strávníků, kuchařek i ostatních zaměstnanců, kteří se v ní za padesát 
let provozu vystřídali…. Stavba začala přeložkami inženýrských sítí, kterých je v lokalitě velké množství, a odstraněním kovových částí na staré jídelně.

Pak dostala slovo těžká technika. Aby se moc neprášilo, zasáhla vysoce profesionálně místní Jednotka sboru dobrovolných hasičů.

Demolice byla hotova za tři dny…. Cihly a zbytky betonu putovaly do drtící linky, aby mohly být znovu použity pro podsypy. Po budově se doslova 
„země slehla“.

Následně se pokládaly základové pásy již pro novou budovu MŠ. S betonováním základů se stavba pomalu dostávala nad úroveň země. 



Bylo také nutné vykopat přívod pro inženýrské sítě, vše pod odborným 
dohledem technického a bezpečnostního dozoru.

Součástí stavby je i přestěhování pomníku II. světové války, nově je umístěn na místním hřbitově. … a toto je stav na začátku prosince.    
(redakce)

Vzhledem k nedostatku místa v bezprostředním okolí školky bude školní zahrada pro děti umístěna za zdravotním střediskem u tenisové zdi. 
Zemina z výkopu byla použita na vymodelování kopečku určeného k dětským hrám, např. k zimnímu sáňkování.
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Důležitou částí stavby je dobře založit první řadu cihel, pak již stavba 
roste rychle.

Budova školky roste velmi rychle
Prostor po školní jídelně dostává novou podobu 

Obyvatelé našeho městského obvodu mají možnost denně vidět rych-
le rostoucí budovu nové školky. Ta je předmětem častých diskuzí 

o její finální podobě nebo o správnosti volby místa, kde vyrůstá. O růz-
ných souvislostech výstavby jsme hovořili s Ing. Ivo Špačkem, předsedou 
představenstva firmy VS Invest. Firma na stavbě odvádí většinu prací, 
k nimž měla do konce listopadu velmi dobré povětrnostní podmínky. 

***Pane předsedo,  co bylo hlavním faktorem  vaší výhry ve výběro-
vém řízení?
Zadavatelem výběrového  řízení na výstavbu Mateřské školy v Krásném 
Poli byl Městský obvod Krásné Pole, který svěřil řízení v důsledku jeho 
rozsahu specializované agentuře. Ve výběrovém řízení uspěla akciová 
společnost Pozemní stavitelství Zlín, která předložila komplexně nejvý-
hodnější nabídku. Vzhledem ke skutečnosti, že do skupiny Pozemního 
stavitelství Zlín a. s. patří majetkově také naše akciová společnost VS – 
Invest, dostali jsme příležitost se na této stavbě podílet. 
*** Jaké máte zkušenosti s podobnými stavbami, jaké jsou Vaše reference?
Naše akciová společnost ve své historii, to je od roku 1996, realizovala 
celou řadu velmi hodnotných staveb. Patří mezi ně různé bytové domy 
v Brně, Frýdku Místku, Horní Suché, ale také dostavby a rekonstrukce 
na území Moravy. 
Za některé z nich obdržela naše akciová společnost ocenění Stavby roku 

Moravskoslezského kraje. Těmito stavbami byly: 
• Stavba rodinného domu v Ostravě-Petřkovicích
• Stavba Římskokatolického kostela v Ostravě-Zábřehu
*** Datum předání je docela napnuté, skutečně to stihnete?
Zahájení stavby bylo stanoveno na říjen 2012, termín jeho ukončení je 
stanoven na 24. května 2013. Z daného logicky vyplývá, že celé zahájení 
prací, tzn. demolice stávajícího objektu, hrubé terénní úpravy, zakládání 
stavby, zdění a realizace stropních konstrukcí již spadají do zimního ob-
dobí. I další práce, které budou probíhat zejména v 1. čtvrtletí 2013,  bu-
dou zásadním způsobem odvislé od klimatických podmínek. Stanovený 
termín předání stavby však vidím jako zcela reálný. 
*** Podzimní neobvykle příznivé počasí Vám nepochybně hodně po-
mohlo, byli jste připraveni i na něco daleko horšího?
Ano, podzimní počasí bylo pro stavbaře opravdu neobvykle přívětivé, 
z čehož vyplývá, že jsou  zatím mezníky harmonogramu stavby  naplňo-
vány. Zdící práce jsme dokončili na počátku prosince a do Vánoc budou 
hotovy stropní konstrukce. 
***Proč jste zvolili právě firmu Talpa na bourací a další zemní práce?
Naše společnost již po řadu let úzce spolupracuje při demoličních či zem-
ních pracích s touto firmou. Spolupráce byla v minulosti vždy velmi ko-
rektní a seriozní a proto jsem byl velice rád, když ve výběrovém řízení 
na demoliční a zemní práce při výstavbě Mateřské školy předložila nej-
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Členové realizačního týmu se scházejí před kontrolním dnem (foto redakce)

výhodnější nabídku právě tato společnost. V průběhu realizace je patrno, 
že to z naší strany byla správná volba. 
*** Zdění dělala jakási zcela neznámá firma, o koho jde?
Zdění provádějí zkušení zedníci  (živnostníci),  kteří  pracují pod dohle-
dem  našich zkušených předáků. Mají naši plnou důvěru a pracují pro nás 
již déle. 
*** Jaký bude vývoj prací v zimě? 
Do Vánoc bude proveden strop z panelů a ocelová konstrukce střechy 
vyroste do konce ledna. Mezitím osadíme okna a v únoru počítáme s hru-
bými rozvody. Poté půjde v březnu o omítky a duben je určen na komple-
taci řemeslných prací včetně zařizovacích předmětů. Dokončovat budeme 
v květnu, to znamená terénní úpravy, komunikace. Celá stavba by měla 
být ukončena a předána investorovi koncem měsíce května 2013. 
*** Co můžete říci závěrem?
Stejně jako v úvodu našeho rozhovoru musím říci, že je pro nás opravdová 
čest a současně veliký závazek tuto stavbu realizovat. Vždyť při předsta-
vě, že takovýchto mateřských školek se v naší republice realizuje velice 
málo, jde o stavbu, která se může zařadit z pohledu referencí jako naše 
prestižní.  Neubráním se vyslovit myšlenku, že by tato stavba mohla být 
pro všechny zúčastněné nahlášena do soutěže Stavba roku Moravskoslez-
ského kraje za rok 2013.
              Otázky kladl (jas)

Sloupek zajímavostí ….
Změnit vzhled 
Nepochybně je v Krásném Poli takových míst více, ale toto zmiňované 
je denně na očích mnoha obyvatelům. Jedná se o vjezd do vrat rodinného 
domu č. 50, umístěného přímo v křižovatce ulic Zauliční a Nad mlýn-
kem. Vjezd je ze strany ulice Zauliční doslova zdemolován, zač ovšem 
obyvatelka domu vůbec nemůže. K periodickému poškození zde dochází 
vlivem projíždějících autobusů MHD a větších vozidel, jež při průjezdu 
téměř pravoúhlou zatáčkou směrem ke dřívějšímu kinu většinou najedou 
zadními koly mimo silnici. Takovým nájezdem ničí prostor před vraty. 
Dosavadní pokusy tento prostor nějak upravit se minuly účinkem, ať už to 
byla vrstva asfaltu,  betonu nebo dílčí řešení pomocí různých desek nebo 
dlaždic. V současnosti je v daném místě nevzhledná vrstva rozpadlého 
betonu. Jak tento prostor změnit či upravit?

Málo působivá vývěsní skříňka
V těsném sousedství místního kostela je již řadu let vývěsní skříňka. 
V jedné polovině  přináší aktuální informace pro věřící i širší veřejnost 
pro dané období. Ve druhé polovině skříňky bývají vyvěšeny obecnější 
církevní informace, jenže povětšinou ve velmi špatném stavu. Informa-
tivní listy bývají uchyceny na podložce pomocí připínáčků, ale v tomto 
stavu vydrží nejvýše pár dnů, než skončí pokrčené na dně skříňky. Chtělo 
by to trochu více péče. 

Státní miliardy pro zateplení budov
Již ukončený program „Zelená úsporám“, do kterého vláda vložila 17 
miliard korun, bude od příštího roku pokračovat další etapou. Vláda 
nedávno schválila program Nová Zelená úsporám, do kterého postupně 
do roku 2020 vloží 28 miliard korun. Tento program bude úspornější než 
předchozí, protože žadatel bude moci získat příspěvek na pokrytí nejvýše 
50 % celkových nákladů, kdežto předtím to bylo až 90 %. Téměř ¾ dotací 
mají směřovat k soukromým majitelům domů, zatímco zbytek připadne 
na města nebo úřady na opravy veřejných objektů. Přestože je již hodně 
budov zatepleno (u panelových domů odhadem 70 % z nich), u domů ro-
dinných to není ani polovina množství. Mezi pravidla pro výplatu u ob-
jektů pro bydlení je například výše příspěvku 50 %, ale musí být dosaženo 
úspory energie ve výši 60 %. 
Žadatel by měl brát v úvahu, že například náklady na izolační materiál 
tvoří jen zhruba desetinu celkových nákladů kompletní fasády. Je nee-
konomické uvažovat o tloušťce izolace nižší než 10 cm a aby důsledně 
provedené zateplení nepůsobilo plísně kondenzací vodní páry, je potřeba 
odstranit všechny tepelné mosty a řádně větrat. 

Auto dodá energii provozu domu
Jako z kategorie snů zní informace, že Japonci začali testovat automobil, 
který je schopen dodávat ve volném čase elektrickou energii pro provoz 
domu. Při běžném provozu totiž jeho baterie dobíjí solární panely na stře-

še auta. Firma Nissan, která již prodala na 40 tisíc elektromobilů, umis-
ťuje do aut baterie s kapacitou 24 kWh, což by mělo stačit na dvoudenní 
provoz domácnosti. V ČR je výroba a prodej elektromobilů stále „v plen-
kách“ – jezdí jich zde okolo 160 a dobíjecích míst je málo přes 20. Japonci 
uvádějí, že rychlejšímu rozšiřování elektromobilů brání jejich poměrně 
vysoká cena, ale také nejednotná norma pro zásuvky a dobíjecí sítě. 

Větší naděje pro nemocné
Po třech letech příprav začal v roce 2010 fungovat v ostravské fakultní ne-
mocnici robotický ozařovač, tak zvaný kybernetický nůž. Je určen hlavně 
pro nemocné rakovinou, ale i pro jiné druhy léčby. Přístroj umožňuje šetr-
nější a komfortnější péči, i když byl hodně drahý, 200 milionů korun. Pra-
cuje však až 14 hodin denně a jeho vytížení patří k nejvyšším na světě, až 
450 pacientů ročně.  Díky tomu mají ostravští lékaři také více zkušeností 
a jezdí se k nim učit kolegové z Německa či Velké Británie. Celkově nyní 
pracuje ve světě kolem tisícovky těchto přístrojů, dávajících nemocným 
větší naději na vyléčení.
                     (připravil jas) 

Zahájena příprava nového projektu 
z fondu EU
Rada města Ostravy schválila na prvním prosincovém zasedání žádost 

MOb Krásné Pole na zahájení projektu „Zahrada nové MŠ v přírod-
ním stylu“. Výzva na předkládání projektu byla zveřejněna na konci lis-
topadu Ministerstvem životního prostředí. Jedná se o výzvu z Operačního 
programu životní prostředí, prioritní osa 7 – Rozvoj infrastruktury pro 
environmentální vzdělávání, poradenství a osvětu.

Při přípravě projektu výstavby mateřské školy jsme byli z důvodů 
nedostatku finančních prostředků nuceni krátit některé části, které byly 
ve vztahu k fungování školky „zbytné“. Jedna z částí, která to takto „od-
nesla“ byla školní zahrada. Jako levnější varianta bylo totiž rozhodnuto 
o přesunu vybavení stávající školní zahrady k nové budově. To, že některé 
starší herní prvky by demontáž, transport a následné složení asi nepřežily, 
by pravděpodobně bylo smutnou realitou.
O to více je radostnější, že se objevila možnost profinancovat tuto část 
projektu mateřské školky z externích zdrojů. Pokud bychom byli s na-
ším projektem úspěšní, nová školní zahrada bude muset splňovat náročná 
kritéria „přírodního stylu“ – tedy zaměření na environmentální výchovu, 
ochranu životního prostředí a poznání přírody. Příprava projektu vyjde 
přibližně na 350 tisíc Kč, realizační náklady jsou plánovány na 4,5 mili-
onů Kč. Předpokládaná dotace z fondu EU může dosáhnout výše až 90% 
způsobilých výdajů. Zbylou část nákladů, v případě úspěšnosti projektu, 
se zavázalo spolufinancovat Statutární město Ostrava. 
Nezbývá, než držet palce, ať je náš projekt úspěšný!
             Ing. Tomáš Výtisk



Nový chodník

Kutíme, tedy jsme!

Sice krátký, ale náš…. je nový chodník na ulici Krásnopolská u trans-
formátoru. Asi čtyřicetimetrový úsek propojil ulici Předvrší se stáva-

jícím chodníkem navazujícím na zastávku autobusu Krásné Pole – střed. 
Chodci, kteří míří ze zastávky autobusu na ulici Předvrší, tak již nebudou 
muset tento úsek přebíhat a vyhýbat se projíždějícím vozidlům na této 
nejfrekventovanější ulici našeho obvodu. Stavbu provedla velice rychle 
a přitom vysoce kvalitně firma Potrubí Seidler.
            (redakce)

Elektrické zařízení typu elektrický transformátor u většiny z nás 
budí úctu a lidé se jim raději vyhýbají. Ono také není proč si jich 

příliš všímat, jde většinou o soubor různých konstrukcí, drátů, kabelů 
a krabic, přenášejících elektrický proud různé intenzity. 

To je v případě transformátorů stožárového typu, které u nás převažují. 
Existují však také typy jiné, pro menší lokality, které jsou převážně ple-
chové s vizáží jakési krabice. Někdy jsou obehnány plotem s ostnatým 
drátem, dobře zajištěné proti vnějším vlivům, jindy jsou volně přístupné. 
A to je právě případ malé trafostanice na tréninkovém fotbalovém hřišti 
v Krásném Poli. Má půdorysné rozměry 2 x 3 metry při výšce 1,6 m, jejíž 
střechu tvoří masivní železobetonová deska. A trafostanici, v okolí jediný 
vyšší bod v okolí, působí na dospívající mládež jako cukr na včely. 

Děti ve věku 6 – 12 let s radostí na střeše trafostanice číslo OS 8226 
(kapacitně 22/0,4 kV) páchají různá alotria. Cvičí tam, rvou se, vytvářejí 
různá seskupení těl, popíjejí nealko nápoje, pořádají různé soutěže. Při-
tom si vůbec neuvědomují, jakému nebezpečí jsou vystaveni, stát se totiž 
může cokoliv. Blbnou tam, ač jsou na dvojích dveří trafostanice piktogra-
my jako například nehasit vodou/pěnou, symbol blesku jako nebezpečí 
zasažení proudem, ale hlavně kulatá značka s červeným lemem a osobou, 
přepásanou červeným pruhem. Všemu dominuje VSTUP ZAKÁZÁN. 
Pro usnadnění vstupu na střechu si tam děti  přistavily dokonce tvárni-
ci. Chodívám kolem často, občas je napomenu, ale kritika se neshledává 
s účinkem. Trafostanici pracovníci ČEZ pravidelně kontrolují, ale stát se 
může cokoliv a kdykoliv. Nemám z toho dobrý pocit, určitě se nejedná 
o objekt ke hraní. 
                    (jas)  

Fakturace elektřiny, vyrobené ve fotovoltaické elektrárně na střeše 
ZŠ Krásné Pole za deset měsíců v roce 2012 včetně 20 % DPH 

Nedlouhý chodník, díky svému umístění, významně přispívá k větší bezpečnosti občanů.

Nebezpečné hrátky mládeže

2012 ČEZ BICORN CELKEM 
leden 5 153,47 116,62 5 270,09 
únor 16 034,58 439,34 16 473,92 
březen 41 017,72 2 362,15 43 379,87 
duben 46 129,18 3 006,25 49 135,43 
květen 61 883,68 4 049,02 65 932,70 
červen 53 915,40 3 459,16 57 374,56 
červenec 62 569,87 5 114,83 67 684,70 
srpen 50 218,34 4 862,62 55 080,96 
září 42 432,12 2 861,16 45 293,28 
říjen 21 454,13 1 648,90 23 103,03 
listopad 12 011,00 101,00 12 212,00 
prosinec     0,00 
celkem 412 819,49 28 021,05 440 940,54 
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Již od září vykazuje v Krásném Poli činnost kroužek mladých modelářů, 
který se schází v nových prostorách budovy úřadu městského obvodu – 

hned vedle nové knihovny.
Začátky byly skromné – posuďte sami. Na dva vedoucí – Dušana a Petra 
– tři modeláři - začátečníci, na tři zásuvky žádný spotřebič. Dnes, tedy v lis-
topadu 2012, máme šest chlapců – modelářů, také vybavení se podstatně 
zlepšilo, máme jeden kompresor, jednu ruční frézku, jednu sadu akrylových 
barev, několik štětců a jiného nářadí, ale hlavně máme chuť a nadšení tvořit.
Na tomto místě bychom chtěli poděkovat Radě městského obvodu za vel-
kou podporu nejen morální, ale také materiální, hlavně za poskytnutí 
prostor a zázemí. Děkujeme také panu Ladislavu Dostálovi za zajištění 
nábytku pro modelářskou dílnu.
Do budoucna plánujeme nejen tvořivou činnost, ale chtěli bychom s ho-
chy reprezentovat naši obec na modelářských soutěžích, také navštívit 
kulturní a jiné akce spojené s historií a modelářskou tématikou.
Těšíme se, že se budeme moci výsledky naší práce brzy pochlubit i naší 
veřejnosti!
                  (Petr Molokáč)
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V sobotu 12. října 2012 se konal druhý ročník drakiády. Stejně jako 
minule se podařilo objednat krásné počasí. Pilotů i konstruktérů se 

Knihovna Krásné Pole – přijďte za námi

Vítání občánků

Drakiáda
proto za celé odpoledne sešlo několik desítek a  obloha nad tréninkovým 
hřištěm skýtala krásnou podívanou. U ohniště se prolínaly vůně pečených 
brambor, špekáčků a svařeného vína.

Program drakidády byl  letos obohacen o střelbu  z luku nebo vzducho-
vé pistole a na možnost zasáhnout terč šípem se stály fronty. Poděkování 
za  povedenou akci patří všem organizátorům a již nyní se těšíme na další 
ročník.
                   Jan Pandularis 

Již od srpna 2012 se pobočka Knihovny města Ostravy Krásné Pole na-
chází v nově zrekonstruovaných prostorách, na stejné adrese Družební 

576, Ostrava - Krásné Pole. Pro čtenáře je připraveno několik novinek, 
např. rozšíření půjčovní doby na dva dny z týdne, pondělí 10.00 – 12.00, 
13.00 – 18.00. a středu 13.00 – 18.00. Čtenáři se dále mohou těšit na roz-
šíření literatury pro všechny věkové skupiny díky pravidelným grantům 
z MOb Krásné Pole, ale také díky finančním a věcným darům od sponzorů 
pobočky. MOb Krásné Pole také pravidelně přispívá na aktivity knihovny. 
Tento měsíc jsou pro návštěvníky připraveny tyto akce:

Vítězové drakiády Jirka Bajgar a syn.

Vánoční radovánky – zábavná vědomostní soutěž pro dětské čtenáře
3. - 19. 12. během půjčování
Zdobíme vánoční stromeček - vánoční výtvarná dílna
středa 19. 12. 14:00 - 16:00

Těšíme se na Vás!
Za Knihovnu města Ostravy 
Mgr. Veronika Rychtová, vedoucí obvodu knihovnických služeb IV.
Opavská, L. Podéště, Podroužkova, Vietnamská, Svinov, Polanka, Krásné Pole

V neděli dne 30. září 2012 byla naše radnice svědkem slavnostního 
setkání. Již v ranních hodinách se v obřadní síni sešli novorozenci 

za doprovodu rodičů, prarodičů a jejich přátel, aby proběhlo slavnostní 
přivítání místních občánků do řad našich spoluobčanů.
Malé ratolesti tradičně vítal starosta městského obvodu Ing. Tomáš Výtisk 
společně s předsedkyní sociálně – zdravotní komise Bc. Věrou Pražákovou.
Ke vstupu do nového života naším nejmenším zahráli žáčci Umělecké 
školy v Krásném Poli pod vedením paní učitelky Nadi Chalcařové za kla-
vírního doprovodu Jolanty Moldříkové.
Maminky malých ratolestí byly obdarovány kytičkou a jejich nově na-
rození potomci pak pamětní knížkou, upomínkovými předměty a nějaká 
hračka se taky našla. 
Tímto všem nejmenším přejeme hodně štěstí a radosti do nového života.
                Bc. Josef Šmída
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Určitě všichni znáte legendu o sv. Martinovi, který každoročně projíž-
dí na svém bílém koni krajinou a zanechává za sebou bílou sněhovou 

peřinu. Letos si nějak pospíšil, nečekaně nás všechny překvapil. 
My jsme se společně s dětmi přesto na něj těšili. Sněhová nadílka udělá 

všem dětem radost. Koulovaná, postavit si prvního sněhuláka, to vše jsme 
během dvou dnů stihli. Sluníčko vykouklo, sníh roztál, ale my se nepře-
stali těšit na 8.11.2012, kdy jsme měli naplánovaný lampiónový průvod. 
Od rána dětem zářily oči, povídali si, jaký má kdo barevný lampión, ještě 
rychle oběd, prospat se a hurá do ulic s lampióny …..

Všechny děti s rodiči se sešli u brány školní zahrady ….a že nás bylo….
Po krátkém  přivítání paní učitelkou nám byla  povyprávěna legenda o sv. 
Martinovi. Najednou se mezi námi objevil…. přijel na bílém koni, projel 
a zanechával za sebou stříbrné podkovy. Lampiónový průvod se vydal 

Lampiónový průvod

Novinky v evidenci jízdních kol

hledat cestu, kterou sv. Martin uháněl na svém koni. Nezabloudili jsme, 
sesbírali jsme všechny podkovy a dorazili zpět k bráně školní zahrady. 
Tam na nás sv. Martin již čekal. Nebyl však sám, cestou potkal chudou, 
prochladlou žebračku, s kterou se rozdělil o svůj plášť….
Dětem propůjčil svých 12 papírových koní, postupně projížděly osvětle-
nou bránou, cestou prosvícenou lampiony, kterou nám vytvořili rodiče. 
Na konci jízdy koníkem byly děti obdařeny malou pozorností – perníko-
vým koníkem s podkovou. Akce byla velmi zdařilá, sešla se spousta dětí 
a rodičů. Taky se nám nechtělo domů. Večer na školní zahradě byl krás-
ný…. a ty naše lampióny? Krásně svítily, to byl pro nás úžasný podvečer. 
Všichni jsme odcházeli s úsměvem a svítili si na cestu domů.
             
             Napsala H. Baudyšová, E. Andielová

Od 1. října rozšiřuje Městská policie Ostrava počet pracovišť, kde je 
možno si zaevidovat jízdní kola. Nejde však o jedinou novinku v evi-

denci jízdních kol. Tou další je možnost zaevidování jízdního kola i pro 
mimoostravské cyklisty, kteří do našeho města dojíždějí. Doposud byla 
tato služba určena výhradně pro občany bydlící v Ostravě. 
Těmito změnami chceme vyjít vstříc všem zájemcům o evidenci, kteří se 
v poslední době na městskou policii obrátili.

V současné době je v evidenci Městské policie Ostrava 1 025 jízdních kol.
Evidence jízdních kol u Městské policie Ostrava

Městská policie Ostrava nabízí zájemcům možnost evidence jízdního 
kola. Při nahlášení ztráty či odcizení takto evidovaného jízdního kola je 
informace předána strážníkům ve výkonu služby, kteří mohou svou po-
zornost zaměřit příslušným směrem a v případě, že na kolo odpovídající 
popisu toho odcizeného narazí, mohou učinit náležitá opatření, vedoucí 
k vrácení kola právoplatnému majiteli.
Při samotné evidenci zájemce předkládá:
-  jízdní kolo, které bude zaevidováno 
- občanský průkaz nebo jiný odpovídající doklad totožnosti
- doklad o způsobu nabytí jízdního kola (např. doklad o koupi, faktura, 
stvrzenka o zaplacení, kupní smlouva apod.)
- pokud nelze doložit doklad o koupi, je možno tento nahradit čestným 
prohlášením o způsobu nabytí jízdního kola

O evidenci kola může požádat pouze osoba starší 15 let.
Občan po zaevidování kola obdrží nálepku se znakem Městské policie 

Ostrava a s informací, že jízdní kolo je v evidenci městské policie. Při 
krádeži takto zaevidovaného jízdního kola je třeba informovat pracoviště 
městské policie, kde bylo kolo zaevidováno. 

Bližší informace jsou k dispozici na internetových stránkách Městské 
policie Ostrava 
www.mpostrava.cz.
Pracoviště, kde je možno jízdní kolo zaevidovat:
ul. Zámecká 10, Moravská Ostrava – úsek přestupků městské policie
tel. 599 414 233
provoz pro evidenci jízdních kol:
pondělí – čtvrtek    08:00 – 15:00 hod

pátek                       08:00 – 13:00 hod
(pracoviště, kde bylo možno zaevidovat jízdní kolo dosud)
ul. Alberta Kučery 31, Ostrava-Hrabůvka – stacionární centrum pre-
vence městské policie
tel. 595 781 324
provoz pro evidenci jízdních kol:
pondělí – úterý      09:00 – 12:00 hod a 13:00 – 15:00 hod
středa                     09:00 – 12:00 hod a 13:00 – 18:00 hod
čtvrtek                   09:00 – 12:00 hod a 13:00 – 15:00 hod
pátek                     09:00 – 12:00 hod 
(nově určené pracoviště pro evidenci jízdních kol)
ul. Čkalovova 18a/1644, Ostrava-Poruba – pracoviště městské policie 
se stálou službou
tel. 596 977 312
provoz pro evidenci jízdních kol:
pondělí – pátek    08:00 – 18:00 hod
(nově určené pracoviště pro evidenci jízdních kol)
Před samotnou návštěvou je nutno předem se telefonicky ohlásit.
           Vladimíra Zychová
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 Jak jsme prožili rok 2012 s oddílem
Blíží se zase konec roku, a tak 

když jsme se potkali s panem 
starostou, požádal mě, abych poslal 
pár vět o naší činnosti. Myslel jsem 
si, že to bude jednoduché, ale bylo 
toho letos opravdu hodně a je těžké 
vybrat jen několik akcí. Letos se pra-

videlné schůzky konaly v úterky a středy, vždy po dvou družinách chodilo 
střídavě celkem 52 členů - dětí a dospělých. Na akce o víkendech jsme 
měli účast  mezi 12. až 40. členy podle toho, o jak zajímavou akci se jedná. 
Nejvíce dětí vždy jezdí na akce na chalupách a nebo s přespáním ve stanu. 
Na jednodenní akce, kde  více chodíme a pohybujeme se celý den po svých, 
jsou mnozí líní přijít – výjimkou jsou jen turnaje v tělocvičně nebo cvičná 
stěna, kam dorazí vždy skoro všichni. No a jak šel rok? Posuďte sami.
LEDEN
7.ledna  začínáme účastí na Zimním srazu oddílů TOM na Ostravici, kde 
se nás sešlo z celé Ostravy přes sto padesát z asi deseti oddílů. Po několika 
hodinách soutěží na sněhu jedeme domů s několika diplomy. Další akcí je 
naše sobotní tělocvična 21.1.2012 kde se celé dopoledne hrají hry a při-
pravujeme se na uzlování. Další sobotu 28.1. jedeme na soutěž Uzlařská 
regata v DDM v Ostravě. Do finálových rozběhů nám postupuje sedm 
našich - Jakub Homola vítězí ve své kategorii a Katrin Jaskulová a Eliška 
Švrlanská končí na druhém a třetím místě v mladších.

ÚNOR
10.-12.2. jedeme s oddílem na naši jubilejní 200. akci, na chalupu Viš-
ňovka ve Vyšních Lhotách. Zase hromada her a soutěží, v sobotu výstup 
na Prašivou a nedělní dopoledne stolních her. Druhá akce v únoru není- 
jsou pololetní prázdniny a většina jede s rodiči...
BŘEZEN
Sobota 3.3. plná slunce a předjaří nás zastihne na prohlídce opevnění z tři-
cátých let - na  Smolkovské tvrzi u Háje ve Slezsku a taky u tanků v Hra-
byni u památníku. Večer pak máme s dospělými další akci - Countrybál 
ve Staré Bělé, který pořádá můj bývalý oddíl Průzkumník...24.března jde-
me tradičně, už po deváté, vítat jaro k potoku dole pod Krásným Polem 
u chat. Poslední akcí března je pak účast našich dětí na Mistrovství MSK 
v Turistickém závodě, tentokrát v Ostravě - Proskovicích. Naše vedení 
navíc pomáhá s přípravou tratí a závodů.
DUBEN
V dubnu jsou akce zase jen dvě - druhé kolo závodů v Bohumíně. Z našich 
závodníků z nich postupuje do českého poháru pět soutěžících - Lucka 
Homolová, Jakub Homola a Agáta Horáková z Krásného Pole a Eliška 
Švrlanská a Hanka Szlachtová z Dolní Lhoty (ze Lhoty dojíždí k nám 
do oddílu pět dětí). Závěr dubna - 27.-29. trávíme na chalupě zvané Pev-
nost, která patří ostravskému oddílu BVÚ a nachází se v obci Fulnek – Vr-
chy uprostřed krásné přírody. Zase máme slušnou účast 36 lidí a po celé tři 
dny se těšíme z krásného počasí a program je tradičně našlapaný. Největší 
úspěch mají bojovky a nedělní softbalové dopoledne...
KVĚTEN
Na prvního máje jsme poprvé zabrousili na turnaj ve hře Lagori, kterou 

jsme se chtěli naučit a zahrát si ji s jinými oddíly. V úmorném vedru naši 
malí rybízci neměli moc šancí, ale aspoň si hru zkusili a příští rok se 
na Lagori cupu zase objevíme i se staršími hráči. Květnovou neděli 13.5. 
jsme pomáhali zorganizovat sportovní olympiádu pro postižené děti v Po-
rubě s OS Naděje pro všechny, zbývající víkendy v květnu se vyráběly 
podsady na náš tábor.

ČERVEN
2.-3.6. trávíme čas na chatě TJ Sokol Hrabůvka na Čeladné. Je škaredě, 
deštivo- ještě že máme střechu nad hlavou. Hned 5.6.v úterý odpoledne 
se staršími pomáháme s přípravou Dne dětí ve firmě MPL, která je našim 
sponzorem. V sobotu 9.6. jede čtveřice našich soutěžících na Český po-
hár v Turistických závodech do Malenovic. Náročná trať v dešti, úbočím 
Lysé hory, je opravdu jen pro otrlé...Poslední víkend června je již tradičně 
věnován stavbě našeho tábora v Olšovci u Hranic na Moravě - dobrou 
náladu a radost z toho, že tábor v neděli skutečně stojí, nám kazí neznámý 
lump, který se prošel táborem a ukradl mobily a doklady vedoucím...

ČERVENEC- 8.TÁBOR -  PIRÁTI  NA  OLŠOVCI 2012
Je vyvrcholením naší celoroční činnosti - nakonec nás jede, včetně vedoucích 
a jejich malých dětí 64. Máme asi nejlepší počasí prázdnin - sluníčko a stálé 
jasno i v noci. Tábor se obešel i bez úrazů a nemocí, jen trápí nevolnosti z horka. 
Většina dětí je nových, takže zase procházíme známá místa - Helfštýn, Zbrašov-
ské aragonitové jeskyně, Puchart, učíme se lézt na Potštátských stěnách, koupe-
me se v našem lomu, objevujeme čisté a levné koupání v Lipníku, procházíme 
Hranice na Moravě. Hlavním motivem tábora jsou piráti a tak celá táborová hra 
je na toto téma, i tábor máme postavený do tvaru lodi se třemi stožáry... 

ZÁŘÍ
Zase začíná nový oddílový rok, první výprava je na louce pod stromy 
u chat pod Krásným Polem, kterou po akci uklízíme a odvážíme plné auto 
odpadu do sběrného dvora - stejně jako loni a minulé roky. Poslední ví-
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kend září nás jede přes dvacet na tradiční, už 62. Sraz oddílů na Bítov-
ském mlýně. Naše děvčata končí na slušném čtvrtém místě. Počasí je krás-
né, prší jen v noci a oba dny svítí slunko. Naši se mezi oddíly neztratili...
ŘÍJEN
Začínáme 13.10. procházkou na Podzámčí u Kyjovic a jdeme údolím 
Setiny až pod Čavisov. Na loukách se řádí až do  odpoledne. 19.-21.10. 
bojuje pětice našich nejstarších – Kajka Gawelczyková, Ondra Šustek, 
Lucka Homolová a sestry Mihalíkovy v celostátním finále soutěže „JED-
NADVACÍTKA“ oddílů TOM ve Sloupu v Čechách. Je to naše první 

účast v celostátním finále oddílů TOM ČR. Sbíráme zkušenosti a kon-
číme na čtvrtém místě. Podzimní prázdniny letos trávíme v Moravském 
Krasu. Dvacítka nejlepších prochází postupně všechny přístupné jeskyně 
Krasu, jdeme se podívat na mlýn v Rudicích, na Rudické propadání, kde 
řeka mizí v podzemí. Navštěvujeme speleomuzeum, jsme na promítání 
filmů s jeskyňáři Moravského krasu a s nimi navštěvujeme i dvě jeskyně, 
které nejsou otevřeny-Holštejnskou a v Ostrově u Macochy. Tam nás také 
zastihne první letošní sníh...
    Krásné Pole 26. 11. 2012                                                                                                         
     Karel Závadský

Dění u SDH
V uplynulých měsících, tedy od června do prosince, uspořádal náš sbor 

několik akcí pro děti i pro dospělé. V červnu proběhly dětské závo-
dy na hřišti TJ Sokol Krásné Pole, kterých se zúčastnilo deset družstev 
mladších a osm družstev starších žáků z celého okresu. Naše soutěž byla 
dlouhodobě zahrnuta do seriálu ostravské ligy, ale v posledním roce byla 
zařazena jen jako pohárová soutěž. I přesto se sem mnoho družstev rádo 
vrací. Velmi k tomu přispívá skvělé zázemí a uzavřený areál hřiště. Průběh 
závodu se nesl v poklidném tempu a naše družstvo mladších žáků obsadi-
lo krásné druhé místo ( i když první by bylo určitě lepší).
Srpen jsme věnovali přípravě hlavních závodů a také večernímu karneva-
lu. Závody probíhaly, jako už tradičně, ve dvou drahách. V jedné závod 
s koňskou stříkačkou a ve druhé požární útok podle současných pravidel. 
Obě disciplíny letos našim závodníkům sedly a ve velké konkurenci vy-
bojovali dvě druhá místa. Takže po několika slabších letech opět úspěch 
doma. Večerní karneval se už nesl v duchu oslav, a celý den dopadl velmi 
dobře.
V září proběhl nábor dětí do našich družstev a konečně se setkal s ode-
zvou. Počet dětí je momentálně čtrnáct a 17. listopadu se jim podařilo 

i po krátkém tréninku, samozřejmě za podpory starších dětí, obsadit první 
místo na soutěži MH ve Velké Polomi, což považujeme za velký úspěch.
Výjezdová jednotka byla v uplynulých měsících povolána ke třem výjez-
dům. 2. srpna jsme vyjížděli do Velké Polomi k požáru seníku. V říjnu 
už se dva výjezdy týkaly bohužel naší obce. 24.10.2012 došlo k požáru 
autobusu na křižovatce ulic Opavská a Družební. 31.10.2012 v nočních 
hodinách jsme hasili na dohled naší zbrojnice na pozemku za pálenicí. 
Zde došlo ke vznícení stavební buňky od špatně instalovaného kouřovo-
du. Díky včasnému odhalení byl oheň už v zárodku uhašen. Dále členové 
prováděli nutnou údržbu techniky, která bohužel potřebuje rok od roku 
více péče. V říjnu dále došlo k vymalování celé hasičské zbrojnice a ná-
sledný úklid dal spoustě členů zabrat. V současné době se připravujeme 
na uspořádání výroční schůze, která bude takovou tečkou za naší činností 
v tomto roce. Nemalé úsilí také věnujeme přípravě oslav 120. výročí zalo-
žení sboru, které nás čeká v příštím roce.
Rád bych závěrem jménem výboru SDH poděkoval všem členům, kteří 
se aktivně podíleli na přípravě a průběhu všech akcí, Radě městského ob-
vodu  za veškerou podporu věnovanou našemu sboru a v neposlední řadě 
také sponzorům, kteří nás podporují finančně a velmi nám tím pomáhají.
Zároveň bych tímto všem rád popřál za hasiče krásné prožití vánočních 
svátků, pěkného Silvestra a úspěšný vstup do nového roku 2013.
               Dušan Riedl, jednatel SDH  
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Krasnické mlýny
Podle písemných pra-

menů a výpovědi pa-
mětníků se vyskytovaly 
v Krásném Poli celkem 
čtyři větrné a jeden vodní 
mlýn. Do současnosti se 
dochovaly pouze pozůstat-
ky vodního mlýna, které se 
nacházejí na soutoku poto-
ka Mešnice s nepojmeno-
vaným potokem  tekoucím 
od Velké Polomi. Tento 
původně panský (domini-
kální) mlýn existoval již v 17. století. Nachází se bezprostředně pod hrází 
rybníka, který byl napájen vodou  z uvedených potoků a sloužil k pohonu 
vodního kola mlýna. Nyní je rybník již zanesen a bez vody. 
Prvním známým provozovatelem mlýna byl Jakub Chamrád (1645-1709). 
U něho pracoval Matouš Hruzík (1674-1722), syn mlynáře Bartoloměje Hru-
zíka z Pustkovce, který se r.1710 oženil s dcerou Jakuba Chamráda Marií 
(1688-1748) a po smrti tchána mlýn vedl. Po něm provozoval mlýn jeho syn 

Ondřej (1703-1780). R.1755 se na mlýn přiženil Václav Tománek (1733-
1803), který si vzal dceru  Ondřeje Hruzíka  Annu (1737-1762). Václav byl 
syn mlynáře Jiřího Tománka ze Vřesiny. Od té doby hospodařil rod Tománků 
ve mlýně po 6 generací. Byli to Jakub (1761-1837), Jan (1783-1854), Alexan-
der (1825-1862), Karel (1854-1894) a František (1885-1950). Když mlynáři 
Alexander a Karel v poměrně mladém věku zemřeli a jejich synové byli ještě 
nezletilí, provozoval mlýn Karel Horák (1838-1901), jenž pocházel rovněž 
z mlynářské rodiny, která provozovala v Krásném Poli větrný mlýn. Protože 
František Tománek neměl mužského potomka, převzal mlýn Karel Kotala 
(1905-1978), který se oženil s jeho dcerou Anastazií (1914-1985). Provozo-
val ho do roku 1950, kdy byl mlýn znárodněn a jeho provoz po třech letech 
zastaven. Většina zařízení se ve mlýně dosud zachovala. Objekt po restituci 
vlastní syn Karla Kotaly Pavel (1943) a slouží jako rekreační chalupa.
   Nejstarší větrný mlýn v Krásném Poli byl postaven pravděpodobně koncem 
18. století a stál na poli poblíž kapličky nedaleko hřbitova. Postavil ho pravdě-
podobně na své parcele sedlák a hospodský Šebestaiál Povicher (1747-1827) 
čp. 32, který mlýn sám neprovozoval. Vedl ho Josef Horák (1778-1828) a pak 

jeho syn Josef (1810-1875) a po něm zase jeho syn František (1843-1891). 
Po jeho smrti mlýn provozoval Jan Honajzer /1830-1914) čp. 71 ženatý s Ja-
nou Horákovou. Již před 1. světovou válkou byl mlýn zbořen.
Další větrný mlýn stál poblíž střední části nynější ulice Okolnice v místě 
současného domu čp. 242. O tomto mlýně se nezachoval žádný písemný 
pramen a informace o něm pocházejí pouze z výpovědí pamětníků. Ne-
podařilo se zjistit, kdy byl postaven, kdo ho vlastnil, ani kdy  byl zbořen 
a s určitostí ani kdo ho provozoval. Je pravděpodobné, že to byl Jakub 
Kremer, který byl syn mlynáře z Chvalíkovic u Hradce nad Moravicí 
a přistěhoval se do Krásného Pole v roce 1896.
Třetí větrný mlýn stál v poli asi 150 m od jižní křižovatky ulic Zauliční 
s Družební na parcele za domem čp. 108. Mlýn asi postavil Antonín Hurník 
(1851-1907) čp.108. Po jeho smrti ho vlastnil František Hrček (1873-1915), 
který se oženil s Hurníkovou dcerou Františkou (1877-1945). Po smrti Hrč-
ka si vdova vzala Viléma Mališe (1888-1945), který mlýn sám nevedl. Po-
sledním provozovatelem mlýna byl Vincenc Drastich (1876-xxxx ), čp. 155, 

který r. 1926 provoz zastavil a odstěhoval se do Čech. Objekt pak pustnul 
a po roce 1945 byl zbořen.
Čtvrtý malý větrný mlýn vlastnil Josef Tobola (1877-1930) a pak jeho syn 
Josef (1912-1988) čp. 141. Mlýn stál asi 50 m od jejich domu, který je 
posledním vpravo na ulici Krasnopolská ve směru na Pustkovec. Mlýn již 
před 2. světovou válkou nebyl provozován a byl po válce zbořen.
                  Zdeněk Bajgar 

Vážení rodiče a příznivci Základní umělecké školy H. Salichové,
rád bych vás pozdravil a zároveň se při této příležitosti představil. V srpnu 
2012 jsem převzal od paní Jitky Malíkové funkci ředitele Základní umělecké 
školy H. Salichové. Naše škola ve spolupráci se základní školou a úřadem 
MO Krásné Pole nadále provozuje ve vaší obci svoji pobočku. Podrobnosti 
o předmětech, které se v ZUŠ H. Salichové vyučují, naleznete na webových 
stránkách naší školy (www.zushs.cz). 
V současnosti připravujeme Adventní koncerty žáků naší školy a učitelů, které se 
uskuteční v obřadní síni radnice v Krásném Poli. Na tyto koncerty vás srdečně zvu.
Blíží se také zápisy do prvních tříd základní školy. Zápis v Krásném Poli pro-
běhne 29. 1. 2013 v budově základní školy a současně se zápisem ZŠ bude 

probíhat zápis do Přípravné hudební výchovy ZUŠ. Rádi tedy přivítáme nové žáky naší ZUŠ, kteří se u zápisu přihlásí.
      Krásné prožití svátků za všechny pracovníky ZUŠ 
         přeje  Mgr. art. Petr Kotek, ředitel ZUŠ

 
Adventní koncert žáků 

ZUŠ H. Salichové 
pondělí 10. prosince 2012 v 16:30 

obřadní síň radnice Krásné Pole 

 

Adventní koncert učitelů 
ZUŠ H. Salichové a hostů 

středa 19. prosince 2012 v 18:00 
obřadní síň radnice Krásné Pole 
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Předvánoční zamyšlení
Letos v květnu jsem si dopřál tři dny volna a zúčast-

nil jsem se zajímavého cyklu přednášek o současné 
ekonomické krizi. Čtyři odborníci – historik, ekonom, 
filosof a teolog se snažili ze svého pohledu nahlédnout, 
co nám současná krize bere a jaké poučení nám přináší. 
Jestli jsem si něco z těchto přednášek odnesl, pak je 
to poznání, že lidstvo nemůže prožívat neustálý postup 
„strmě nahoru“. Z historického hlediska se lidstvo vy-
víjí spíše ve spirále a dějiny se v různých obměnách 
neustále opakují, dokud se z nich lidstvo nepoučí. 

A tak je iluze myslet si, že v životě budeme mít stále více dveří na fo-
tobuňku, klimatizaci v každé místnosti, že většinu věcí za nás bude řešit 
počítač… že zkrátka náš život bude snadnější a snadnější. Není to tak dáv-
no, co bylo v New Yorku pár miliónů lidí několik dní bez elektřiny, tím pá-
dem byly prázdné obchody, dveře na fotobuňku nefungovaly, klimatizace 
neběžela a v počítačích došla baterka. Co to s lidmi dělalo, to nám média 
raději ani neukazovala. I toto je realita naší rozvinuté západní civilizace. 

Proč o tom píšu právě nyní před vánocemi a proč Vám tím kazím idy-
lickou předvánoční náladu, kdy všechno zdobíme a chceme, aby to bylo 
co nejhezčí? Tato slova Vám píšu právě proto, abych Vám pomohl hledat 
tu skutečnou vánoční atmosféru. Jsem už v pátém ročníku studia psy-
chologie a předmětem studia jsou nyní obory pojednávající o nemocech 
lidského nitra. Můžu Vám říci, že to není žádné příjemné čtení. Čím dál 
více přibývá civilizačních chorob, psychiatři klasifikují stále více depresí 
a úzkostných poruch, čím dál víc slyšíme o domácím násilí. To je ta druhá, 
schovaná stránka civilizace, ve které žijeme. 

Je iluze myslet si, že lidstvo jen a jen „strmě roste vzhůru“. Všechno má 
svůj rub a líc. A ti, kteří to pochopili, mají z velké části vyhráno. 

A tak bych Vás chtěl povzbudit k tomu, že není třeba se tolik starat, aby 

vánoční světélka na našich domech byla ještě košatěj-
ší než loni, aby cukroví bylo ještě chutnější a abychom 
vymysleli ještě lepší dárky než minulý rok. Věci kolem 
nás nemusí být lepší a lepší. Stačí, když budou hezké, 
a když nás sváteční atmosféra na chvíli vytrhne z na-
šeho nelehkého života. Znovu opakuji, neustálý růst je 
iluzí. Myslím si, že nám více prospěje, když si najdeme 
čas na kus řeči se svým sousedem, napíšeme pozdrav 
nebo e-mail někomu, komu to udělá radost anebo se jen 
tak sami projdeme přírodou a zamyslíme se nad našimi 

rodinnými vztahy. Pokud k tomu najdeme odvahu, přispějeme tak alespoň 
malým dílem k tomu, aby bylo na světě méně civilizačních chorob. A to 
není vůbec málo. To, jaký je svět, záleží také na nás. Mějme odvahu měnit 
to, co měnit můžeme.

Často během Vánoc zavítají do kostela lidé, kteří přijdou jen „občas“. 
Čím dál více se snažím s tím počítat, když se na bohoslužby chystám. 
Zvláště tedy Vám, těm „vánočním“ návštěvníkům kostela, přeji, ať se zde 
můžete dotknout „kousku nebe“ a být povzbuzeni v tom, že hodnota živo-
ta spočívá v něčem víc, než je sláva, úspěch nebo bohatství. 
Těším se na Vás.
        Pavel Moravec, farář
Časy vánočních bohoslužeb:
Štědrý den – „půlnoční“  24.12 – 23,00
Boží Narození   25.12 – 10,30
Sv. Štěpána   26.12 – 10,30
Sv. Rodiny   30.12 – 10,30 (možnost obnovy manželských slibů)
Silvestr    31.12 – 15,00
Nový rok                                   1. 1. – 10,30

PAVEL HELEBRAND: JESLIČKY SVATÉHO FRANTIŠKA
Kostel sv. Václava v Ostravě 18. 12. a 19. 12. 2012 v 1800 hodin a 26. 12. 2012 ve 1400 hodin

Vánoční hra Jesličky svatého Františka se stala tradiční součástí ostrav-
ských Vánoc, v letošním roce ji mohou diváci zhlédnout již po osmé. 

Její uvádění se setkalo v uplynulých letech s velkým ohlasem diváků. V in-
scenaci účinkují děti i dospělí a je určena obecenstvu od pěti až do sta let.

Vánoční hra se zpěvy skladatele Pavla Helebranda je inspirována příběhy 
a událostmi ze života svatého Františka z Assisi. Tento světec (1182–1226), 
který se v moderní době stal patronem ekologů, se za svého života proslavil 
láskou ke všem živým tvorům, pokorou a životem v dobrovolné chudobě. Byl 
také básníkem a svá kázání často lidem přednášel ve formě udivujících diva-
delních výstupů, které doháněly k smíchu i k slzám. Aby lidem přiblížil noc 
Božího narození, postavil František v italském Grecciu první jesličky. Tak se 
stal zakladatelem oblíbené tradice, jež se udržuje až do našich dnů – postavit 
vlastní betlém v kostele, na náměstí nebo doma pod vánočním stromkem.

Originální libreto hry zahrnuje i původní dochované texty sv. Františka, jako je 
např. „Chvalozpěv bratra Slunce“. Hra, v níž František a jeho bratři bojují proti 
nástrahám samotného ďábla, vychází z poetiky lidového divadla, a proto jí nechy-
bí humor, napětí a překvapivá rozuzlení. Celý příběh prostupuje melodická, emo-
tivní hudba v živém provedení sólistů, vícehlasého sboru a komorního orchestru.

Roli sv. Františka ztvární Petr Sýkora, roli sv. Kláry zpívají sopranist-
ky Veronika Holbová a Simona Mrázová, zlého sedláka Pepína hraje 
Roman Vlkovič, roli čerta pokušitele Juraj Čiernik. V rolích Františko-
vých bratří, sester sv. Kláry, andělů a zvířátek účinkují členové Operního 
studia NDM a sboru opery NDM vedeného Lenkou Živockou. V ne-
poslední řadě i amatérští herci a zpěváci z Ostravy a okolí. Osmičlenný 
orchestr složený z členů operního orchestru NDM řídí Jurij Galatenko. 
Hudební nastudování Lenka Živocká, výprava Tomáš Volkmer, drama-
turgie Tereza Pogodová, režie Pavel Helebrand.

Pro ty, kdo se rozhodnou na představení přijít, ještě jedno upozornění: Chcete-li i vy 
pomoci svatému Františkovi se stavbou prvního betléma, přineste si prosím svíčku!
Vstupenky jsou v prodeji od 1. 11. 2012
v Ostravském informačním servisu s.r.o.,
nebo prostřednictvím objednávky na tel. č. 724 258 882.
Cena vstupenky je 160 Kč, poloviční 80 Kč (děti do 15 let, studenti, senio-
ři, držitelé karty ZTP).
Více informací na www.vazna-hudba.cz
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Rok 2012 v kostele sv. Hedviky
V našem kostele se schází nejen starší spoluobčané, ale čím dál víc 

mladé rodiny s dětmi při pravidelných bohoslužbách, které bývají 
ve čtvrtek v 17:30 hodin a v neděli  v10:30 hodin, ale i při různých ak-
cích – jako koncerty, schůzky různých společenství, výuka náboženství, 
výroba adventních věnců apod.
Rok 2012 jsme začínali tříkrálovou sbírkou. Doba postní před Velikono-
cemi nám připomíná křížovou cestu – čas na ztišení, zamyšlení a pokoru. 
O Velikonocích – největších svátcích křesťanů – bývá náš kostel plný a je 
navštěvován i lidmi z okolních vesnic. 
V květnu na Den matek bývá koncert sboru sv. Hedviky.
Na svátek sv. Ducha, který se v naší obci již mnoho desítek let slaví sma-
žením vaječiny, jsme se sešli na cyklostezce u ,,Mariánského zastavení“. 
Přišly mezi nás i rodiny z V. Polomi, D. Lhoty a Pustkovce. Vaječiny 
bylo dost, také dobrých buchet a koláčů a společně jsme prožili krásné 
odpoledne.
Rozhodnutím farní rady se o prázdninách začal malovat kostel. Byla to 
akce plná obav. Šlo totiž o to, že loď kostela nebude bílá, ale v barev-
ných tónech. Podle návrhu a odborného dohledu výtvarnice p. Pavlicové 
Gavlasové jsou barvy Božího milosrdenství – lososová a fialkověmodrá 
a barva Ježíše – života – světle zelená. Určitě se najdou kritici, ale těch 
není mnoho, takže vše dopadlo dobře. 
V kostele je každý čtvrtek vyučování náboženství 4. - 6. třída 15:30 -16:15 

hodin,1. – 3. třída 16:30 - 17:15 hodin.
V září se nás několik desítek sešlo opět u Mariánského zastavení s P. Pav-
lem Moravcem.Prožili jsme opět krásné odpoledne a na cestu domů jsme 
byli obdarováni výbornými koláčky.
Uskutečnily se dva zájezdy na sv. Hostýn a Velehrad.
Když se řekne říjen, to je v Krásném Poli krmáš. Slavnostní mše sv. probí-
hala v zaplněném kostele a za zpěvu místního sboru sv. Hedviky. Po ukon-
čení mše byla před kostelem na parkovišti připravena medovina a čerstvě 
upečené krmášové koláče.
Listopad – čas dušičkový, tehdy si možná mnohý z nás uvědomí, co má 
v životě opravdovou cenu a tak jsme se s P. Pavlem sešli u nazdobených 
hrobů k pobožnosti za ty, kteří už mezi námi nejsou.
V prosinci začíná doba adventní, většina z nás už mívá doma adventní vě-
nec a ví, že svíčky na věnci se zapalují postupně každou neděli až do štěd-
rého dne, kdy začínají nejkrásnější svátky na oslavu narození Ježíše – 
Vánoce. Půlnoční v našem kostele bude ve 23:00 hodin. První a druhý 
svátek vánoční mše sv. v 10:30 hodin. V tyto dny bude odpoledne otevřen 
kostel pro ty, kteří se chtějí přijít podívat na betlém. Děkovná mše za celý 
uplynulý rok bude 31. 12. 2012 v 15:00 hodin. 
Přejeme všem spoluobčanům radostné a požehnané vánoční svátky  
a nový rok.                                                         
                                                                                         Jarmila Hrazděrová

Setkání u Mariánského zastavení
Tradiční již třetí setkání k výročí posvěcení Mariánského zastavení se uskutečnilo v polovině září letošního roku. Po krátké pobožnosti, kterou vedl 

otec Pavel Moravec, následovalo malé občerstvení a posezení s místními i přespolními poutníky. Počasí nám přálo, tak se i celá akce pěkně vydařila.
 Poděkování patří všem, kteří přišli, sponzorům za občerstvení i květinové výzdoby.                                                  (Farní společenství)

Poděkování za výstavní aktivitu
Jako starosta jsem vždy rád, když se najdou lidé, kteří dokáží reprezen-

tovat sebe, svoji organizaci a tím i Krásné Pole na veřejných akcích. 
K těm, kteří se prezentují pravidelně a velice úspěšně, patří i základní 
organizace Českého svazu zahrádkářů. Letos v září se již po několikáté 
zúčastnili výstavy Život na zahradě, která se koná v Ostravě na Černé 
louce. Jejich expozice patřila jako vždy k těm nejzdařilejším, které se 
na výstavě prezentovaly, a to se účastnily zahrádkářské organizace z celé 
severní Moravy. Účast na této výstavě a její celková vysoká úroveň mne 
těší o to více, že jsem jedním z jejich „otců zakladatelů“ – ještě z dob, 
kdy jsem pracoval jako náměstek ředitele Ostravských výstav, a.s., které 
výstaviště provozují.
Ke konci roku nám všem udělali zahrádkáři radost podruhé, a to když 

- jako každoročně – uspořádali vánoční výstavu v prostorách Domu za-
hrádkářů. Opět na nás dýchla atmosféra blížících se Vánoc a zvyků s nimi 
spojených.
Dovolte mi proto, abych co nejsrdečněji poděkoval všem, kteří se na ne-
lehké organizaci výstavních akcí podíleli, za to, že se najdou lidé, kteří 
chtějí jiným rozdávat radost a potěšení. Když jsem si pročítal knihu ná-
vštěv, utvrdil jsem se v názoru, že nejsem jediný, komu se tyto akce líbí. 
Takže nezbývá, než popřát organizátorům, ať jim jejich nadšení vydrží 
ještě hodně dlouho, ať nám rozdávají radost a pohodu ještě dlouhé roky. 
A že se starají i o výchovu nové generace svých pokračovatelů, svědčí 
i díl výstavy, o který se postaraly dětí a učitelky z mateřské školky. I jim 
patří veliké díky.
             Ing. Tomáš Výtisk, starosta
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se dva spolehliví výrobci pro nemoc omluvili těsně před zahájením výsta-
vy. Takovou mezeru se nám již nepodařilo zaplnit. Tak se stalo, že perníč-
ky přítomných pernikářek byly téměř vyprodány již v prvém dni výstavy. 
Mrzí nás to, příště si to lépe pohlídáme. Máme vždy velkou radost, když 
se na výstavě prezentují i ti nejmenší, děti z MŠ. Dokáží pod vedením 
svých učitelek vytvořit krásné obrázky, které umocní vánoční atmosféru. 
Děkujeme, že nezklamaly a opět se zapojily. Vždy budou u nás přátelsky 
vítány. Na vánoční výstavu přišlo mnoho občanů Krásného Pole i z blíz-
kého okolí. Nakupovali milé drobnosti pro své blízké i k vánoční výzdobě 
bytu, poseděli u čaje, svařáku, koláčků, cukroví se svými přáteli. Věříme, 
že odcházeli spokojeni a rádi přijdou i na příští výstavu.
                    Jana Bajgarová

Vánoční výstava
Vánoce, Vánoce přicházejí …. Proto poslední akcí zahrádkářů v tomto 

roce byla ve dnech 23. 11. - 25. 11. 2012 Vánoční výstava. S předstihem 
se v Domě zahrádkářů mylo, vysávalo, peklo, zdobily se prostory pro vysta-
vovatele. Letos jich vystavovalo a zároveň i prodávalo 17. Opět se potvrdilo, 
že návštěvníci dokáží ocenit každou rukodělnou práci. Letos mohli obdivovat 
dekorace z dýní, polštářky a andílky z textilií, adventní věnce, svíce, výrobky 
ze samotvrdnoucí keramické hmoty, vánoční přání, obrázky, výrobky z proutí 
a dřeva, brože, náušnice, náhrdelníky, vánoční ozdoby ze skleněných korál-
ků, paličkovanou krajku. Ke koupi byl i med a výrobky z včelích produktů 
a z vosku. Všechny tyto výrobky získaly obdiv, nabízely inspiraci.
Ne vždy však vyjde vše podle našich představ. Gró výstavy bývají výrob-
ky z perníku. Rezervujeme pro ně vždy polovinu sálu. Bohužel, tentokrát 

Přehled činnosti 
Pomalu vplouváme do roku 2013. Nevíme, jaký ten příští rok bude, 

jaké změny přinese. Můžeme však rekapitulovat ten letošní.
3. února 2012 se konalo v Domě zahrádkářů setkání seniorů – zahrádkářů. 
Připravujeme je pro ně co 2 roky. Snažíme se, aby si v neformálním pro-
středí, po slavnostní večeři, zavzpomínali, zazpívali si, pobavili se. 
Ve dnech 16.-18. března 2012 pořádala naše ZOČSZ již druhou jarní vý-
stavu s velikonoční tématikou. Návštěvníci si mohli přivonět k jarním 
květům, nechat se okouzlit krásou kraslic, výrobků z proutí atd… Potě-
šilo nás, že o ni projevilo zájem mnohem více občanů našeho městského 
obvodu, než o tu první v minulém roce. Přišlo i o něco více přespolních.
15. září 2012 jsme navštívili 2 zahrady v Pisarzowicích, malebné historic-
ké město Psczinu, výstavu hroznů Slezska v zámku ve Velkých Hošticích, 
kde jsme se pak v zámeckém  vinném sklepě i dobře pobavili.
5.-7. října 2012 jsme se na Výstavišti Černá louka v Ostravě zúčastnili již 9. 
ročníku výstavy „Život na zahradě“. Návštěvníci mohli obdivovat dekorace 
z plodů ovoce a zeleniny z letošní úrody i našich zahrádkářů.
23.11.-25.11.02012 proběhla poslední akce našich zahrádkářů „Vánoční 
výstava“.
Mimo to, v březnu a listopadu se konaly členské schůze.  Členové naší or-
ganizace byli na nich seznámeni s prací výboru. Pro všechny členy a další 
zájemce připravil RNDr. B. Poljak, CSc. přednášky o jedovatých rostli-

nách v našich bytech, zahradách a volné přírodě. Obě přednášky se setka-
ly s velkým zájmem. Velmi nás potěšilo, že naše zahrádkáře přišly svým 
velmi pěkným programem pozdravit děti ZŠ. Výbor ČSZ v Krásném Poli 
se schází pravidelně každý 1. pátek v měsíci, dle potřeby i častěji. Hlavně 
členové výboru udržují Dům zahrádkářů v dobrém stavu, provádějí údrž-
bu, starají se o chod domu, jeho využití, řeší problémy s převodem domu. 
Též jejich návštěvy s dárečkem u starších zahrádkářů – jubilantů, potěší.
                  Jana Bajgarová

Na chvilku u zahrádkářů
Zájezd
15. září 2012 se konal zájezd zahrádkářů do Polska. Před dvěma lety se nám 
tam líbilo a doufali jsme, že budeme spokojeni i v tomto roce. Věřili jsme, 
že tam opět nalezneme mnoho inspirace pro své zahrady. Nejvíce času bylo 
rezervováno obci Pisarzowice. Navštívili jsme tam nejdříve Japonskou zahra-
du, která obklopuje japonskou čajovnu. Pak jsme se přesunuli do druhé zahra-
dy pana Pudelka, kterou jsme obdivovali již minule. V obou zahradách jsme 
se setkali s bohatou nabídkou rostlin, vypěstovaných v drsném podhorském 
podnebí. V poledne jsme odjeli do Pscziny, kde byl volný program. Zahrádká-
ři se mohli sami rozhodnout, zda poobědvají anebo daný čas věnují prohlídce 
města nebo zámku. Já, ještě s pěti dalšími účastnicemi zájezdu, jsme nejpr-
ve v kantoru vyměnily pár korun za zloté a zašly si do cukrárny na zákusek 
a kávu. Potom jsme vyrazily na obhlídku města Pscziny, které má bohatou 
historii a je považováno za klenot Horního Slezska. Omezily jsme se na pro-
cházku městem. Zahájily jsme ji na prostorném náměstí, bránou vyvolených, 
kolem evangelického kostela a kostela Všech svatých jsme se dostaly do zá-
meckého parku, vybudovaného v anglickém stylu. Sluneční paprsky dopada-
ly na zahradu, koupaly se ve vodě rybníka. Krásnou alejí šla k zámku nevěsta 

s ženichem pro pár obrázků do svatebního alba. Paráda. Dále již s prohlídkou 
nepokračujeme. Ukázkovou zubří oboru v parku Zvěřinec, Skanzen a exkurzi 
zámku necháme na příště. V 15 hodin se vracíme do Česka, ale ještě ne domů. 
Plánovanou zastávku máme ve Velkých Hošticích. V prvém patře tamějšího 
zámku probíhá výstava hroznů Slezska. Zhlédli jsme ji, pořídili pár snímků 
a pak v zámeckém vinném sklepě povečeřeli a bavili se až do večerních ho-
din. Zájezd se vydařil i počasí nám přálo, prožili jsme krásný den.  
                                                            Jana Bajgarová
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Výstava chovatelů Krásné Pole
Chovatelé Krásného Pole jako poslední v okolí se zhostili městské vý-

stavy dne 20. a 21. října. Nebylo to jednoduché! Pro značné finanční 
náklady se rozhodovalo mezi místní a  okresní výstavou. Zdravý rozum 
zvítězil a  konala se okresní (městská) výstava. Byla to náročná výstava, 
protože naše organizace je malá. Zde nám finančně pomohl Městský ob-
vod Krásné Pole a Městský výbor ČSCH Ostrava. Pustili jsme se do orga-
nizační práce, i manuální. Někdo by dodal, že manuálně pracovali všichni, 
až na nemocné - přátelé Emilií Hrbáčovou a Mariána Tomáška.
Bylo vystaveno:
187 ks králíků  – 22 plemen
157 ks holubů  – 28 plemen (100 jednotlivě a 8 voliér)
102 ks drůbeže  – 33 plemen
  12 ks kachen  – 4 plemena 
    3 ks husy  – 1 voliéra
    6 ks krůt  – 3 voliéry

S takovýmto množstvím jsme ani nepočítali. Vystavovalo 68 chovatelů, 
a to jak z okolí, tak z opavska, hlučínska, novojičínska a frýdecka. Je vidět, 
že naši chovatelé mají  mezi vystavovateli velice dobré  jméno, proto všem 
patří vřelý dík.
Návštěvníci měli možnost zhlédnout různé druhy zvířat, které třeba ani 
neviděli a  jejich děti mohli vidět živě různá plemena, která dosud viděli 
třeba jen na obrázku. Věřím, že se jim to líbilo. Byli zde návštěvníci z Pol-
ska, kteří chodí každý rok, dále z  Jeseníku, Bruntálu i  Krnova a  hlavně 

z okolních vesnic a měst. Škoda, že místních, tak jak jiná léta, bylo málo. 
Nemohli se vymlouvat, že by o konání výstavy nevěděli, každý rok se akce 
koná kolem svátku sv. Hedviky a letos bylo navíc vyvěšeno dostatek plaká-
tů, kromě toho 80% občanů a organizací obdrželo do schránky pozvánky 
na tuto výstavu. Škoda, že macešsky se zachovali i někteří oslovení sponzoři.
Dík patří však těmto sponzorům:
Firma Tichý – stolařství Krásné Pole, Martin Obrtlík, Petr Varecha, Jan 
Myška, Pavel Tomášek, Petr Tomášek, firma Homola, firma Canis – Jiří 
Rataj, Pavel Bystrianský.

Našim chovatelům třeba poděkovat za přípravu a dřinu i v době likvi-
dace výstavy.

Věříme, že návštěvníkům se výstava líbila, i přes drobné chybičky mohli 
zhlédnout různé druhy, takže s rozmanitostí výstavy mohli být spokojeni. 
Taktéž věříme, že také příští rok se u nás bude na co podívat, jak pro mlá-
dež, tak dospělé.
Zveme zájemce do naší organizace. Je nám smutno, když v Polance, Klim-
kovicích, Jistebníku a také na opavsku a v Ostravě, se kterými spolupracu-
jeme, vidíme hodně členů i občanů, kteří pomáhají a my jim to můžeme 
jen závidět. Oni mají hodně mladých chovatelů, proč by tomu nemohlo 
být také u nás?

Český svaz chovatelů přeje všem pěkné a  příjemné prožití vánočních 
svátků a prožijte ve zdraví a spokojenosti i celý příští  rok 2013.
                 Marián Tomášek 

MYSLIVECKÉ SDRUŽENÍ KRÁSNÉ POLE o.s.
Vážení čtenáři informačního zpravodaje „KRAS-

NIČAN“
Je tomu bezmála 7 roků co na katastrálním území 
městských obvodů Ostrava-Krásné Pole a Ostrava-
-Poruba vzniklo a současně hospodaří Honební spo-
lečenstvo Krásné Pole. V rámci pronájmu na uvedené 
rozloze o velikosti přibližně 703 ha provádí vlastní 

mysliveckou činnost Myslivecké sdružení Krásné Pole o.s.Toto sdružení, 
je součástí členské základny Českomoravské myslivecké jednoty.

Myslivecké sdružení Krásné Pole o.s. se sídlem v Ostravě-Porubě je 
organizací sdružující občany, členy ČMMJ ke společnému výkonu prá-
va myslivosti v uznané honitbě.Vzniklo po rozpadu „MS Družba“ Velká 
Polom v roce 1993 a po delimitaci v březnu roku 2003. Od roku 2006 
existuje v současné podobě dodnes. 
Sdružení hospodaří na celkové výměře honitby:
- zemědělská půda  546,0690 ha
- lesy   153,5182 ha
- vodní plochy      0,9857 ha
- ostatní pozemky      3,1702 ha
Celkem výměra  703,7431 ha

Po nejistých začátcích se situace v MS stabilizovala a při současném 
omlazení členské základny došlo ke snížení věkového průměru na 44 
roků. Současné MS má 6 kmenových členů a jednoho adepta čekatele, 
který je před složením mysliveckých zkoušek.Činnost MS se projevuje 
v péči o zvěř, přírodu, ochranu životního prostředí a kulturní prezentaci 
MS na veřejnosti. Péče o zvěř je významným faktorem ochrany zdraví 
zvěře i ve vztahu ochrany zdraví lidí. Vzájemná propojenost přispívá v za-
jištění zdravé a kvalitní zvěřiny a současně ochranu zdraví zvěře a sledo-
vání výskytu nemocí přenosných ze zvířat na člověka. Prioritní povinnos-
tí myslivců je pak zajištění přikrmování zvěře v období jejího strádání 
(zima, sníh, povodně apod.). Nedílnou součástí je i obohacení kulturního 
života, a to je konání mysliveckých večírků, spolupráce s mládeží a po-
dobné aktivity. Velmi významnou je spolupráce s místním vedením sa-
mosprávy tj. MOb Ostrava-Krásné Pole, která je přínosem a příkladem 
pozitivních a úspěšných vztahů.  

 V přírodě se činnost myslivců projevuje stavbou krmných zařízení pro 
zvěř, jak drobnou (bažant,zajíc,koroptve aj.), tak spárkatou (srnčí,divočák 
aj.) a obnovou přírodního biotopu, tj. prostředí ve kterém zvěř žije.Ne-
dílnou součástí je plnění průběrného odstřelu zvěře v rámci plnění kvót, 
stanovených Ústřední správou myslivosti, vedenou Magistrátem MO a ří-
zenou Krajským úřadem pro MS kraj.

V rámci školení myslivců v oblasti onemocnění zvěře sledujeme pří-

padný výskyt onemocnění či jeho podezření a ve spolupráci s Krajskou 
veterinární správou jeho likvidaci. Nedílnou součásti je i nová tradice, 
započatá odchovem divokých kačen na rybníku „Na laše“ u Mirka Hurní-
ka, přinášející potěšení pro velké i malé diváky v podobě rodičů se svými 
ratolestmi při nedělních procházkách. Příjemné chvíle přináší i schůze na-
šeho MS v dané lokalitě, spojené s vyřízením nezbytných administrativ-
ních záležitostí a pokračováním při přátelském posezením s manželkami 
a přáteli myslivosti.

Tak jako každoročně se koná myslivecký večírek v restauraci „U Čest-
míra“, kde příjemné posezení při hudbě, dobré ochutnávce jídel ze zvěřiny 
a bohaté zvěřinové tombole lze i jinými smysly vychutnat činnost MS 
Krásné Pole o.s. v praxi.

Činnost MS je tak nedílnou součástí života MOb Krásné Pole, přispíva-
jící k vytváření pohody, porozumění a spolupráce v dané oblasti.

Bohužel tak, jak v každodenním životě i zde se najdou negativa, vytvá-
řená některými občany, která někdy přináší překážky bránící této zavede-
né a historií ověřené činnosti, vyvěrající z osobní nevraživosti, závisti či 
pouze sobecké touhy způsobit někomu škodu a překazit tak radost, která 
bezesporu je smyslem obecné myslivecké činnosti.

Ve spolupráci s obecními orgány se nám však daří informovat spo-
luobčany o záměrech naší činnosti a současně o jejím přínosu i pro ně 
samé a tím si myslím, že se naplňuje tradice České myslivosti a její od-
kaz do budoucnosti. Při této příležitosti bych chtěl vzpomenou našeho 
zesnulého kamaráda, mysliveckého hospodáře pana Ottu Marka, občana 
Krásného Pole a bývalého tajemníka úřadu,  který byl jedním z iniciátorů 
vzniku dnešní podoby našeho MS. Čest jeho památce.

Přeji vám všem příjemné prožití Svátků vánočních a do Nového roku 
2013 jen to nejlepší a především hodně zdraví. To vše jménem svým 
i jménem Mysliveckého sdružení Ostrava-Krásné Pole o.s. a celé jeho 
členské základny.
   Za MS Krásné Pole o.s., MVDr.Karel Žďánský, předseda MS

Přijměte pozvání na myslivecký večírek 
Mysliveckého sdružení „Krásné  Pole o.s.“, 

který se bude konat v sobotu dne 12. ledna 2013 
v restauraci „U Čestmíra“ 

v Ostravě-Krásném Poli od 19°° hod.
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Všem našim jubilantům kteří během posledního čtvrtletí 
roku 2012 oslavili a oslaví svá výročí, přeje hodně spoko-
jenosti, štěstí a zdraví do dalších let rada MO Krásné Pole.

Jména oslavenců v této společenské rubrice zveřejňujeme  bez je-
jich předchozího souhlasu.
Pokud si občan nepřeje být zveřejněn, je třeba tento požadavek 
uplatnit u redakční rady nebo zaslat na adresu úřadu městského 
obvodu. Jména jubilantů uvádíme bez titulů či vědeckých hodností.
             Bc. Josef Šmída

90 a více let
říjen:  Výtisková Štěpánka
listopad:  Mrázek Josef

85 let
říjen Štverková Hedvika

80 let
červenec: Badurová Bohuslava 
srpen: Pastorková Marie, Mikulová Marie 
září:   Klásek Zdeněk, Týnová Bohuslava 

75 let
říjen: Hruzíková Anna, 
listopad:   Honajzrová  Anna, Dedková Bedřiška  
prosinec:  Sojková Oluška

70 let
říjen: Marková Dagmar, Hájek Eduard
listopad: Jankoszová Hana, Piešová Irena,

Milé dívky, ženy,
srdečně vás zvu na cvičení, každou středu v 17,30 hodin 

v tělocvičně ZŠ v Krásném Poli.
Cvičí se především pomalé techniky (pillates, powerjoga, 
zdravotní cvičení a hlavně posilování partií, které to potřebují 
nejvíce).
Přijďte si zacvičit a vaše tělo se vám odmění.
   Těší se na vás Ilona Bartošová 

Proč se nezviditelnit?!

Holubáři v Krásném Poli

Každá domácnost dostává jedenkrát týdně Ostravský týdeník: 5+2 
a většina občanů je předplatitelem Moravskoslezského deníku. Zde 

můžete číst o organizacích jak Českého svazu zahrádkářů, tak i hasičů, 
důchodců, či o vesnické olympiádě. Velice mne mrzí, že o krásnopol-
ských organizacích nic.
Nejsou snad dobří?
Vezměme si například HASIČE – kolik soutěží za rok 2012 uspořádali, 
jak pro nás, či okolí, byli i při požárech.
Co DŮCHODCI – jsou velice aktivní a taktéž nic. Na příklad zájezdy, 
pochování basy ??? Scházejí se pravidelně měsíčně, ani rozhlas nemusí 
hlásit, kdy mají schůzku.
Co ZAHRÁDKÁŘI – nákup stromků, hnojiva a moštování, či vánoční 
výstava – opět nic.
O CHOVATELÍCH nepíši, i když spolupracují a vystavují zvířata v okol-
ních obcích i jinde. Je nás málo a pisatelé žádní. Také se nic neví o chova-
telích poštovních holubů. Úspěchy mají, ale bohužel. Vím, že jsou organi-
zováni s několika organizacemi společně – škoda.
Věřím, že v roce 2013 se zviditelníte a taktéž i naši obec.
                 Marián Tomášek

           

Pozvánka na oblastní výstavu poštovních 
holubů OS Opava 2012

 VÝSTAVA POŠTOVNÍCH HOLUBŮ CHOVATELŮ 
OS OPAVA

 BOHATÁ TOMBOLA 

 PŘÍJEMNÉ POSEZENÍ

 BOHATÉ OBČERSTVENÍ

Výstava se koná v restauraci U Čestmíra, Družební 61
Ostrava - Krásné Pole dne 15.12.2012 od 10.00 hod.

Vyhodnocení výsledků OS Opava v 15.00 hod.
Ukončení výstavy a vydej holubů v 17.00 hod.

Zve ZO ČMSCHPH Krásné Pole

V záři skončily v celé republi-
ce závody poštovních holubů 

a holubi se nám „převlekli do no-
vých kabátů.“
Po náročné sezoně, ve které po od-
chování holoubat byli holubi vy-
slání na závody, ve kterých museli 
přiletět v co nejkratším čase ze 
vzdálenosti od 150 km do 1100 km, 
dochází k obměně peří.

Opeření holubů je vlivem pů-
sobení vnějšího prostředí neustále 
ničeno a opotřebováváno. Proto 
je nezbytně nutná pravidelná vý-
měna peří. Pelichání je přirozený životní proces, který provází holuba 
po celý život. Přepeřování holubů probíhá po celý rok. Od ledna do květ-
na se jedná pouze o prachové peří. V období závodů a chovu se vymění 
část prvořadých letek. Dále probíhá pelichání ručních letek. Přepeřování 
holubů velmi závisí na intenzitě a způsobů závodění, na výživě a v nepo-
slední řadě na zdravotním stavu holubů. Nejintenzivněji probíhá pelichání 
od srpna do listopadu, kdy se dokončí výměna letek, ocasních per a krycí-
ho peří. O co nejlepší způsob pelichání se může chovatel přičinit správnou 
výživou holubů, dostatkem proletů kolem holubníku a pravidelnou kou-
pelí, kterou v tomto období holubi milují. Jedině bezvadné přepeření ho-
luba mu umožní vynikající výkony po celou následující závodní sezonu. 

A jak dopadla ta letošní sezona? Opět chovatelé základní organizace 
Krásné Pole potvrdili, že patří v oblastním sdružení Opava mezi nejlepší. 
Letošní ročník byl v rámci ZO Krásné Pole jedním z nejvyrovnanějších 
a konečné pořadí vypadá takto: na prvním místě skončili Daniel a Fran-
tišek Hrbáčovi s 5673 body, druhý skončil David Holuša s 5619 body 
a na třetím místě se umístil Ing. Jaromír Výtisk s 5603 body. 
Přehlídka všech nejlepších holubů oblastního sdružení Opava bude i letos 
na oblastní výstavě v Krásném Poli dne 15.12.2012 v Restauraci u Čest-
míra. Tímto bych chtěl všechny pozvat na tuto výstavu.

Za základní organizaci CHPH Krásné Pole bych chtěl všem popřát klid-
né prožití vánočních svátků a do nového roku hodně štěstí, zdraví a cho-
vatelských úspěchů. 
      Daniel Hrbáč



Fotbal přešlapuje a stěží přežívá 
Vedení Sokola zatím nenašlo recept pro zásadní změny výsledků 
V minulém čísle Krasničanu hovořil předseda Sokola o dobrých 
podmínkách pro přípravu fotbalistů, jak ukázat sportovní srdce 
i rvavost o body v každém utkání. To již za podmínek sestupu 
z I. A třídy do třídy B. Počátkem podzimu to vypadalo optimi-
sticky a na skutečné zlepšení úrovně místní kopané. Jenže pak 
začaly prohry, v Bohuslavicích dokonce 9 : 0, o posledním zápa-
se ve Vřesině ani nemluvě. 

Fanoušci soptí, jejich výrazy jsou nepublikovatelné. I  někteří 
skalní přestali na  zápasy chodit, na  hřiště soupeřů už nejezdí 
vůbec. Co bude dále, o tom jsme hovořili s Martinem Prokešem, 
předsedou TJ.
***Jste i po takových výsledcích optimistický. V jakém stavu je 
A mužstvo nyní?
Já jsem optimista od přírody, jinak by se 
člověk zbláznil.  V současné době máme 
po sezoně, kdy přezimujeme na 12.  mís-
tě.  Mužstvo mužů je, dá se říci s nadsáz-
kou, před zimní přípravou „rozpuštěno“.
*** Jaká opatření nyní může uplatnit 
fotbalový výbor či přímo Vy?
Čekají nás logicky  změny v kádru, končí  
téměř všichni hráči, kteří byli v Krásném 
Poli na hostování. V průběhu zimní pří-
pravy budeme moudřejší.   
*** Na  trenérovi nenechávají fa-
noušci niť suchou. Není tak právě 
zralý k výměně, ve vysokém fotbalu 
se to děje běžně?
Nejsme ve vysokém fotbalu. Fanoušci v minulosti soptili, že v manšaftu 
nehraje téměř nikdo z Kr. Pole. OK. Cílem výboru bylo a je budovat tým 
na našich odchovancích, bohužel výsledky jsou takové, jaké jsou  - a soptí-
me.  Dalším všeobecným  problémem jsou samotní  hráči.  Prostě nejsou, 
nebo asi nemají zájem se každý týden honit na hřišti za večeři. Takový je 
současný stav. Jestli si někdo myslí, že je to jinak, či má nějaký recept, tak 
prosím o zprávu. V průběhu podzimní části se z naší skupiny odhlásila 
dvě  mládežnická  mužstva z důvodu, který jsem již popsal. A za pár let 
bude hůř….
*** Jak se daří fotbalovým mládežníkům a benjamínkům. Rodí 
se u těch mladých nějaké talenty?
Ano, mládežnická kopaná v  Krásném Poli, snad s  výjimkou dorostu,  je 
na vzestupu.  Účast na trénincích  je vysoká, výsledky zejména u  starších 
žáků  jsou po letech opět skvělé. Po podzimní části si drží druhé místo. V ta-
bulce střelců je na  skvělém třetím místě Adam Chobot se vstřelenými 20 
brankami z 9 zápasů.  Talentů je mnoho, vše chce ovšem svůj čas. Zeptejte 
se mne za rok, budu konkrétnější… Díky patří zejména trenérům starších 
žáků Ondrovi Plhákovi, Danovi Formanovi  a trenérům přípravky Radkovi 

Slončíkovi, kterému vypomáhá Karel Špalek. Odtud ten můj optimismus.
*** Padají názory, že čím je zdejší hřiště lépe udržované, tím 
horší jsou výkony fotbalistů … 
Je pravda, že jsme jako jediní  ze skupiny vyhráli na  Lokomotivě, a  to 
na  škváře. Tak zřejmě na  tom něco bude. Zkusíme se zamyslet. Ano, 
ve spolupráci s Milošem Černým se snažíme  udržovat travnatou plochu 
tak, aby byla v  hratelném stavu. Hřiště zůstává, hráči se mění.
*** Opusťme fotbalisty, jaký je vývoj ve stolním tenisu a volej-
balu?
Družstvo volejbalistů v současné době sbírá zkušenosti v Ostravské volejba-
lové lize.Ta je organizována jako dlouhodobá soutěž s jedním až dvěma hra-
cími dny v měsíci (říjen až duben) Veškeré zápasy jsou odehrány v hale, a to 
v Polance nad Odrou. Propozice a  tabulky najdete na  www.ovl. ostrava.cz  
Poděkování patří především Honzovi Jetmarovi, vedoucímu týmu.
Stolní tenisté hrají městský přebor, skupinu A. Po 9 odehraných kolech drží 

skvělé 3. místo.Více na  www.stis.cz , část 
T, regionální svaz Ostrava, Městský pře-
bor IV. třídy. Dík patří trenérovi Štefanovi 
Bedrymu.
***Léta se jedná o  vlastnických 
poměrech fotbalového hřiště. Stá-
le ještě patří pěti vlastníkům? To 
brzdí možnou realizaci stavebních 
a prostorových opatření. Co je tře-
ba udělat – získat dostatek peněz 
nebo vlastníkům léta vyplácet ně-
jakou rentu?
Máme novou jídelnu, sportoviště u ško-
ly, chodníky, zateplenou radnici, fotovol-

taiku, budujeme novou mateřskou školku atd. To byly naše priority, nyní 
nastal čas na TJ Sokol Krásné Pole. Sbírku na výkup pozemků určitě dělat 
nebudeme. Jednání samozřejmě probíhají. Věřím, že se do konce volební-
ho období  podaří realizovat projekt se sportovní halou, výkup pozemků 
pod hřištěm a následná rekonstrukce zázemí. 
Závěrem  chci říci, že není naším cílem naplnit milionový rozpočet a pouze 
tím zvýšit hráčskou kvalitu. Pracujme s naší mládeží, vrátí se nám to. Když 
ne za rok, tak jednou ano. Pak budeme moci doplňovat jednotlivá mužstva 
opět našimi odchovanci. Je to běh na dlouhou trať, ale jiná cesta není.
Děkuji všem, kteří věnují svůj volný čas pro práci v TJ, lidem, kteří tráví všední 
dny i víkendy na hřišti  při mistrovských utkáních, a to  bez nároku na odměnu.  
Děkuji našim sponzorům za  podporu v  podzimní části, děkuji věrným 
fanouškům.  
TJ Sokol Krásné Pole finančně podpořili :
SMO, Ridera Bohemia a. s., MO Krásné Pole, Nikolas Tours a. s., Dalkia 
Česká Republika, Potrubí Seidler s. r. o., JUDr. Pavel Navrátil, Stolařství 
Roman Tichý, Canis, Jiří Teslík, Martin Obrtlík.  
               Martin Prokeš, předseda TJ
              (diskutoval jas)
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Den otevřených dveří na Biskupském gymnáziu v Ostravě

Biskupské gymnázium v  Ostravě nabídne 17. ledna 2013 od  9 to 16 
hodin zájemcům o  čtyřleté a  osmileté studium a  široké veřejnosti 

možnost seznámit se s prostorami školy, pohovořit se studenty a učiteli 
gymnázia a  také nahlédnout pod pokličku svého studijního prostředí. 
Gymnázium vzniklo krátce po Sametové revoluci v roce 1991 a za tu dobu 
poskytlo kvalitní gymnaziální vzdělání stovkám absolventů. Příští školní 
rok se škola oblékne do nového kabátu „v průběhu letních prázdnin proběh-
ne díky dotace z Evropské unie zateplení celé budovy včetně výměny oken, 
zároveň provedeme v režii zřizovatele celkovou rekonstrukci sociálního zaří-
zení.“ hovoří o blízké budoucnosti gymnázia jeho ředitelka Jana Vylobová. 
Gymnázium pro nový školní rok přijme studenty do dvou tříd osmiletého 
studia a jedné třídy studia čtyřletého. Další informace o gymnáziu najdete 
na webu gymnázia www.b-g.cz .
            Pavel Stuchlý, Biskupské gymnázium v Ostravě

Srdečně zveme všechny příznivce na

SPORTOVNÍ PLES
Uskuteční se v pátek 18. 1. 2013 od 19:00 ve velkém 

sále hostince U Čestmíra.
K poslechu hraje hudební skupina HEC, 

vstupné 200 Kč, ve vstupném je zahrnuta večeře, 
předprodej v hostinci U Čestmíra.

Srdečně zvou pořadatelé



strana 18

17. ročník - VESNICKÉ SPORTOVNÍ HRY - celoroční sportovní soutěž obcí

Vesnické hry 17. ročník

VÝSLEDKY SOUTĚŽE V CYKLOKROSU

Závěrečnou disciplínou VSH byl již tradičně turnaj v sálové 
kopané. Naši borci obsadili 5. místo a po závěrečném sčítání 

a odečítání bodů nám to stačilo na celkové 3. místo. Vloni druzí, 
letos třetí, v příštím ročníku už nezbývá, než jen útok na příčku 
nejvyšší. Poděkování patří všem závodníkům, že ve všech disci-
plínách bojovali naplno, zvláště pak děkujeme za 1. místo Petru 
Markovi v plavání, za vítězství Petra Hrubého a celého družstva 
v lukostřelbě a za třetí místa v soutěžích – badminton, plavání, cy-
klistika.
Rovněž děkuji MOb Krásné Pole za finanční podporu a také panu 
Jiřímu Ratajovi, že nám věnoval novou sadu dresů, ve kterých jsme 
důstojně reprezentovali Krásné Pole.
        Jaromír Bajgar 

Další soutěž letošního ročníku Vesnických sportovních her proběhla v sobotu 6.10. v Plesné. Opět se neúčastnil Hlubočec! Soutěž probíhala jako 
součást širší akce Plesenská stezka. 

Petr Hrbáč střílí branku Pusté Polomi

V cyklistice nás reprezentovali: zleva - Tomáš Mitura, Damián Dalibor, Vladimír Vespalec, 
Petr Homola, Tomáš Brousek

Naši cyklisté „na bedně“

CYKLOKROS - pořadí  jednotlivců
poř. jméno        obec čas body do VO  poř jméno         obec čas        body

  1 KLOS Viktor  HL  30
  2 MATERA Tomáš  DO  29
  3 NĚMEC Jan  VP  28
  4 CIHLÁŘ René  PL  27
  5 HOMOLA Petr  KP  26
  6 PLANKA Libor  VR     25
  7 VESPALEC Vladimír KP     24
  8 KNEISL Rostislav DL  23
  9 KLAPUCH Roman DL    22
10 MIKOLAJEK Zdeněk PL  21
11 KUBÍN Přemysl  DL    20

12 VÁCLAVÍK  Marek PL    19
13 BAHR Karel  VR     18
14 HURNÍK Michal  VP            17
15 LAZECKÝ Petr  PP     16
16 ŠUSTEK Pavel  PP   15
17 KRČMÁŘ Pavel  VR  14
18 SOLNICKÝ Jakub TE  13
19 BROUSEK Tomáš KP  12
20 URBANČÍK Jakub DO  11
21 KOPŘIVA Jiří  VP  10
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17. ročník - VESNICKÉ SPORTOVNÍ HRY - celoroční sportovní soutěž obcí

SOUTĚŽ  
            VE  STŘELBĚ  
ZE VZDUCHOVKY

VÝSLEDKY  SOUTĚŽE  V SÁLOVÉ  KOPANÉ

CELKOVÉ VÝSLEDKY VSH 2012

Pořadatelem soutěže ve střelbě byl opět HLU-
BOČEC, jako host v sokolovně ve VELKÉ  

POLOMI. První místo obhájilo družstvo z VEL-
KÉ POLOMI a v soutěži jednotlivců obhájil loň-
ské prvenství Přemek STANOVSKÝ z „domácí-
ho“ HLUBOČCE, a to již potřetí v řadě.

Celá soutěž měla velmi dobrý spád a zajištění 
pořadatele cenami a medailemi bylo výborné.       
Poděkování patří také rozhodčímu Milanovi Švi-
drnochovi. 

STŘELBA – pořadí jednotlivců 
1. STANOVSKÝ Přemek HB 176 / 90 30 14. Kupka David  PP 150 / 79 18 27. Tvarůžka Miroslav VP 131 / 64 x 

2.  MAREK Josef  st.        VP 169 / 88 29 15. Plotica Stanislav HL 149 / 71 17 28. Vavrečka Martin TE 130 / 64 8 

3.  MAREK Josef  ml.       VP 169 / 82 28 16. Hrubý Petr KP 149 / 70 16 29. Bárta René TE 129 / 69 7 

4. Kudelová Dáša            VR    161 / 83 27 17. Šimko Miroslav DL 146 / 68 x 30. Nedvídek Petr HB 128 / 65 6 

5. Palička Pavel KP 160 / 89 26 18. Ciompa Zbyšek PL 145 / 73 15 31. Pavlíče René DO 120 / 62 5 

6. Pavlíček Lukáš DO 160 / 80 25 19. Brož Vladimír PL 143 / 75 14 32. Langer Ladislav TE 116 / 62 4 

7. Parýzek Vladimír HL 159 / 85 24 20.Hrbáčová Helena HL 141 / 72 x 33. Bochňák Pavel DO 115 / 67 3 

8. Hanzal Jaroslav DL 159 / 79 23 21. Vavrečka Petr HB 140 / 71 13 34. Baier Michal PL 113 / 61 2 

9. Lasák Ivo DL 159 / 79 22 22. Planka Petr VR 140 / 65 12 35. Planka Vladimír VR 108 / 50 x 

10. Mada Luboš DL 155 / 81 21 23. Bajgar Jaromír KP 138 / 74 x 36. Košař Petr PL 107 / 51 x 

11. Konečný Martin HL 154 / 77 20 24. Vybíral Tomáš PP 135 / 65 11 37. Cihlář David HB 105 / 54 x 

12. Kabeláč Lubomír VP 154 / 75 19 25. Kozelka Antonín VR 131 / 74 10 38. Košař Pavel TE 80 / 30 x 

13. Kozelský Vladimír KP 152 / 72 18 26. Köleš Petr PP 131 / 66 9 39. Konštacký Jiří DO 66 / 34 x 

 
 

Soutěž v sálové kopané ukončila letošní 16. ročník naší soutěže vesnic-
kých sportovních her. Probíhala bez problémů, což je třeba po zkuše-

nostech z let minulých zvláště ocenit!!!
Poslední zápas Horní Lhota – Pustá Polom (3:2) byl opravdovým vyvr-
cholením turnaje. Útočný fotbálek, protože obě družstva si byl vědoma oč 
hrají ( vítěz 1. nebo 2.místo, poražený bramborová – pro ty méně chápající 
4. místo – a další varianta při remíze).                                  

Velkým nedostatkem ale byla neúčast tří obcí!!! U Dobroslavic to ani 
tak nepřekvapilo, ale Těškovice měly loni velmi slibné mužstvo a Velká 
Polom doplatila asi na termín. Sice je už po sezoně v nižších soutěžích, 
ale dohrávaly se odložené zápasy a určitě si někteří hráči hleděli svých 

zranění z dlouhé sezony (a někteří se snažili vyhovět požadavkům svých 
rodin a hlavně manželek –„ ať už jsi někdy taky doma“). Je na vedoucích 
soutěže, aby se pokusili něco s termínem udělat. Je to na delší diskuzi 
a také možnosti. Jednou z nich by byla výměna s plaváním (leden – listo-
pad), ale bude v lednu tělocvična (plesy)???

Tato poslední soutěž také značně zamíchala celkovým pořadím VSH. 
Mimo prvního místa v něm nezůstal doslova kámen na kameni. Skok 
Plesné z loňského 7. místa na 2. a naopak propad Velké Polomi z 3. na 6.                            
Dramatičtější soutěž už snad nemohl nikdo ani vymyslet.

Nakonec přeji všem zúčastněným: těm úspěšným vše nejlepší do dal-
ších let a těm, letos méně úspěšným, snad příště.   
                   Jiří Konštacký

 

 obec KP VR HL PL DL PP HB    skore body 

 5 Krásné Pole XXX 1 : 0 0 : 1 1 : 2 0 : 1 1 : 1 1 : 0     4 : 5   7 
 6 Vřesina 0 : 1 XXX 0 : 0 0 : 1 0 : 5 0 : 2 1 : 0    1 : 9   4  
 2 Horní Lhota 1 : 0 0 : 0 XXX 2 : 0 0 : 1 3 : 2 2 : 0    8 : 3 13 
 3 Plesná 2 : 1 1 : 0 0 : 2 XXX 1 : 0 0 : 1 3 : 0    7 : 4 12 
 1 Dolní Lhota 1 : 0 5 : 0 1 : 0 0 : 1 XXX 0 : 0 2 : 0    9 : 1 13 
 4 Pustá Polom 1 : 1 2 : 0 2 : 3 1 : 0 0 : 0 XXX 2 : 0    8 : 4 11 
 7 Hlubočec 0 : 1 0 : 1  0 : 2 0 : 3 0 : 2 0 : 2 XXX    0 : 11   0 
  Velká Polom N E S T A R T O V A L A 
  Teškovice N  E S T A R T O V A L Y 
 Dobroslavice  N  E  S  T  A  R   T  O V A L Y  

      výsledky 11. soutěže - kopaná                  celkové výsledky po 11. soutěžích 
pořadí       družstvo body do VO     pořadí body     ( v závorce se nezapočítávají ) 
    1  Dolní Lhota        10 1. Vřesina 9+10+7+7+(0)+9+10+(2)+7+5+5 = 69 (71) 
    2  Horní Lhota         9 2. Plesná 6+(0)+8+10+8+3+9+5+10+(2)+8 = 67 (69) 
    3  Plesná             8  3. Krásné Pole 8+8+(3)+8+(4)+5+7+10+8+7+6   = 67 (74) 
    4  Pustá Polom         7  4. Dolní Lhota (2)+6+(0)+9+10+2+4+7+9+9+10 = 66 (68)  
    5  Krásné Pole         6 5. Horní Lhota (3)+(4)+5+5+7+10+8+8+4+8+9   = 64 (71) 
    6  Vřesina          5 6. Velká Polom 7+(5)+6+6+6+8+5+9+6+10+(0)   = 63 (68) 
    7  Hlubočec         4 7. Dobroslavice 10+9+10+(0)+0+7+3+3+5+3+(0) = 50 (50) 
     Velká Polom         0 8. Pustá Polom (0)+(0)+4+4+9+6+2+0+3+4+7     = 39 (39) 
      Těškovice         0 9. Hlubočec 5+3+9+(0)+3+(0)+0+6+0+0+6+4 = 36 (36)  
     Dobroslavice         0 10. Těškovice  4+7+2+(0)+5+4+6+4+2+1+(0)    = 34 (34) 
 

TABULKA  SÁLOVÉ  KOPANÉ  2012

O PRVNÍM MÍSTĚ ROZHODL VZÁJEMNÝ ZÁPAS  HL  -  DL  0  :  1

Pozvání 
na střeleckou soutěž

Dne 29. 12. 2012 se uskuteční 
střelecké závody ve  střelbě 

ze vzduchovky. Tyto závody se 
uskuteční v  Hospůdce U  Josefa 
(bývalý kinosál). Zahájení soutě-
že je v 10 hodin. Bude se střílet 
v kategoriích: děti, ženy, muži.
Tato soutěž proběhne pod zášti-
tou Městského obvodu Krásné 
Pole.
       -- zvou pořadatelé—

      výsledky 11. soutěže - kopaná                  celkové výsledky po 11. soutěžích 
pořadí       družstvo body do VO     pořadí body     ( v závorce se nezapočítávají ) 
    1  Dolní Lhota        10 1. Vřesina 9+10+7+7+(0)+9+10+(2)+7+5+5 = 69 (71) 
    2  Horní Lhota         9 2. Plesná 6+(0)+8+10+8+3+9+5+10+(2)+8 = 67 (69) 
    3  Plesná             8  3. Krásné Pole 8+8+(3)+8+(4)+5+7+10+8+7+6   = 67 (74) 
    4  Pustá Polom         7  4. Dolní Lhota (2)+6+(0)+9+10+2+4+7+9+9+10 = 66 (68)  
    5  Krásné Pole         6 5. Horní Lhota (3)+(4)+5+5+7+10+8+8+4+8+9   = 64 (71) 
    6  Vřesina          5 6. Velká Polom 7+(5)+6+6+6+8+5+9+6+10+(0)   = 63 (68) 
    7  Hlubočec         4 7. Dobroslavice 10+9+10+(0)+0+7+3+3+5+3+(0) = 50 (50) 
     Velká Polom         0 8. Pustá Polom (0)+(0)+4+4+9+6+2+0+3+4+7     = 39 (39) 
      Těškovice         0 9. Hlubočec 5+3+9+(0)+3+(0)+0+6+0+0+6+4 = 36 (36)  
     Dobroslavice         0 10. Těškovice  4+7+2+(0)+5+4+6+4+2+1+(0)    = 34 (34) 
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Prezentace 2. dílu knihy „V Krásnym Polu na kopečku“
Dne 7. prosince proběhla v budově Základní školy prezentace 2. dílu 

knihy Zdeňka Bajgara „V Krasnym Polu na kopečku“. V průběhu 
večera byly předvedeny ukázky z této publikace.
Velký ohlas u přítomných měly zejména nahrávky kupletů Františka Ko-
taly, zvaného pod přezdívkou „Karlíček“ nazpívané přímo jeho autorem 
a jeho vinše. Líbily se také různé vtipné příběhy mnohé v krasnickém ná-

řečí, které přečetly učitelky Jana Bajgarová a Jiřina Havrlantová. Vlastní 
prezentaci provedl společně náměstek hejtmana moravskoslezského kra-
je Ing. Ivan Strachoň, autor Toulek českou minulostí spisovatel Dr. Petr 
Hora-Hořejš a starosta městského obvodu Ing. Tomáš Výtisk. Celou akci 
vtipně moderovala vnučka autora knihy Iva Bajgarová.   
             (redakce)


